
مسیر  در  عقب  به  گامی 
هسته ای دیپلماسی 
تحریم ها لغو  برای  مجلس  راهبردی  اقدام  طرح  آیا   
شده است؟ تدوین   1400 انتخابات  بر  تاثیرگذاری  هدف  با   

 »صبح امروز« به بررسی کارایی وام جدید کمک ودیعه مسکن
 در بودجه ۱۴۰۰ می پردازد؛

نسخه ۷۰ میلیونی
 برای افزایش جمعیت
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گفت وگو با مردی که از آمریکا به ایران آمده تا مدرسه بسازد؛

مدرسه سازی کنید 
تا فرهنگ زنده بماند

شهردار مشهد با انتشار پستی در اینستاگرام؛

توسعه  مشهدمتوازن 
و مطالعه محور است 

رونویسی سینمای ایران از هالیوود؛

اتفاقی ناخوشایند که به نفع 
سینمای ایران نیست

کریم باقری: 

قهرمانی پرسپولیس در آسیا برای 
فوتبال ایران افتخار است
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شماره 820 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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از همان دست که دادی 
به تو بر خواهد گشت
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شعارزدگی بلای جان مجلس
جواد آرین منش

مجلس و پارلمان در کشورهای مبتنی بر دموکراسی و مردمسالاری به معنای واقعی، 
عصاره ملت و خانه ملت، نماینده تمامی ســلایق، آرا و افکار مردم و همچنین سلایق 

دینی و سیاسی و حاصل اراده ملت است.
این مجلس معمولا به دنبال تامین منافع ملی و حل مشــکلات مردم اســت. رسالت 
مجلس تحقق حقوق ملت در قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران است. یعنی تحقق 
حقوقی چون  تســاوی حقوق ملت، مصونیت حیثیت مردم، منع تفتیش عقاید، آزادی 
مطبوعات، منع سانســور، آزادی احزاب، آزادی تشکیل اجتماعات، حق داشتن شغل، 
حق داشــتن مسکن، حق دادخواهی، منع شکنجه و ســایر حقوقی که قانون اساسی 
جمهوری اســلامی ایران در فصل سوم تحت عنوان حقوق ملت به آن ها اشاره کرده 

است. 
مردم نماینده ای انتخاب می کنند تا از حقوق آن ها دفاع کنند. عملکرد مجالس در طول 
۴۲ سال گذشــته، بیانگر عدم تحقق بخش قابل ملاحظه ای از مطالبات مردم است. 
به طوری که امروز جامعه با انباشــت مطالبات مردم، نارضایتی های گسترده و شکاف 
میان حاکمیت و ملت مواجه اســت. بنابراین، قاعدتا چنین مجلسی نمی تواند در راس 
امور و مجری اراده ملت باشد. هر چه قدر هم که از عمر قانون گذاری در ده های اخیر 
گذشته، به نظر می رسد که از اقتدار و کارآیی مجالس کاسته شده است و مردم حاصل 
و خروجی مجلس را در مســیر خواسته های خود و کاهش مشکلات شان و حل  آن ها 

نمی دانند و اساسا چشم امیدی به مصوبات مجلس ندارند.
علــت این افت جایگاه و اقتدار مجلس را باید در عوامل گوناگون جســت و جو کرد. 
از جمله این عوامل، ســاز و کار انتخابات اعــم از لابی ها و نقش نهادهای ذی نفوذ، 
بی رغبتــی نخبگان برای ورود به بازی های انتخاباتی، محدودیت های به وجود آمده و 
..اســت که مانع ورود افراد خلاق و با طرح و برنامه به مجلس شــده است. به طوری 
که  هر چقدر از مجلس نخست به سمت مجالس جدید  حرکت می کنیم، از فراگیری 
ســلایق و تفکرات کاسته شده است و مجالس تمامی سلایق و تفکرات را نمایندگی 

نمی کنند.
در مجلس نخست شــاهد حضور شــخصیت هایی چون مقام معظم رهبری، مرحوم 
هاشمی رفســنجانی، محمد خاتمی، مهندس بازرگان، شــهید باهنر، عسگر اولادی، 
ناطق نوری، پرورش و ده ها شــخصیت دیگر با ســلایق متفاوت بودیم که با تضارب 
آرا در کنار هم قرار گرفته  بودند و مجلسی قدرتمند را تشکیل و مسائل کشور را مورد 
توجه قرار می دادند. در حالی که هر چقدر به عمر مجالس اضافه می شود، از این تنوع 

سلایق کاسته شده است.
عــلاوه بر این، عوامل دیگری همچون عدم تحقق شــدن مصوبات مجلس، دخالت 
عناصر و نهادهای خارج از مجلس در مجلس، ایجاد نهادهای موازی در کنار مجلس، 
تصمیم گیری به جای مجلس در مورد مســائل سیاســت داخلی و خارجی و درگیری 
مجلس در مســائل کم اهمیت و غیرمفید و همچنین شعارزدگی، وقت گذاری و توجه 
نمایندگان مجلس به مسائل کم اهمیت محلی و منطقه ای خود برای رای آوری دوباره 
و در واقع نوعی حرکات عوام فریبانه و پوپولیســتی، ضعف کارهای علمی و فکری در 
طرح ها و لوایح و عدم بهره گیری از نخبگان و اندیشمندان در مسائل مرتبط با طرح ها 
و لوایح، از جمله عوامل مســائلی است که جایگاه مجلس را تضعیف کرده، از راس به 
زیر کشــانده و ما امروز مجلسی داریم که در کنار سایر نهادهای حاکمیتی قرار گرفته 

و مانند یکی از آن هاست و نه در راس مسائل کشور.

خبر

اعتراف وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی 
به شناسایی و تعقیب شهید فخری زاده

وزیر اطلاعات رژیم صهیونیســتی اعتراف کرد که این رژیم محســن فخری زاده را 
شناســایی و ســپس تعقیب کرده و مدعی شــد که فهمیده اند وی در حال انجام چه 

کارهایی است.
به گزارش شــبکه المیادین، الی کوهن، وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی ادعا کرد: به 
نظر من دانشمندان هسته ای ایران با آرامش نمی خوابند ، آن ها می دانند که اتفاقات 

این هفته ممکن است برای هر یک از آن ها رخ بدهد.
وی اعتراف کرد که فخری زاده را شناسایی سپس تعقیب کردیم و فهمیدیم که درحال 

انجام چه کارهایی است.
کوهن مدعی شــد که شــهید فخری زاده در پروژه ای فعالیت داشت که خاورمیانه و 

تمام جهان را به خطر می انداخت.
وزیر اطلاعات رژیم صهیونیســتی مدعی شــد: برای ما روشن است که ایران با تمام 
توان تلاش خود را خواهد کرد تا به ســلاح هسته ای دست یابد اما اسرائیل هیچ گاه 

به آن اجازه نمی دهد که این کار را انجام دهد.

جوزپ بورل: ترور دانشمند ایرانی 
»سختی هایی« را در مسیر احیای برجام 

ایجاد می کند

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا اظهار کرد که ترور دانشمند ایرانی »سختی هایی« 
را در مسیر احیای توافق هسته ای با ایران ایجاد می کند.

ایســنا نوشــت: جوزپ بورل، مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا روز پنج شنبه در 
گفت وگویی با یورونیوز در خصوص ترور شــهید محسن فخری زاده گفت: واضح است 
کــه این کار کمکی نمی کند. هرکس این کار را انجام داده به دنبال تشــدید تنش ها 

بوده است.
همچنین سی ان ان به نقل از بایدن نوشت »سخت است بگوییم که تا چه حد« ترور 

محسن فخری زاده تعاملات وی با ایران را سخت تر خواهد کرد.
بایدن افزود: ما نمی توانیم اجازه دهیم که ایران به سلاح هسته ای دست یابد.

وی با اشــاره به خروج ترامپ از برجام گفت:  او )ترامپ( از )توافق( خارج شــد تا چیز 
سخت تری به دست بیاورد، ]ولی[ چه کاری انجام دادند؟  آنها )دولت ترامپ( توامندی 
)ایران( برای داشــتن مواد اتمی را افزایش دادند. آنها )ایران( در حال حرکت به سمت 
توانایی داشتن میزان کافی مواد برای ساخت سلاح اتمی هستند و البته مسئله موشکی 

هم که هست.

گامی به عقب در مسیر دیپلماسی هسته ای
آیا طرح اقدام راهبردی مجلس برای لغو تحریم ها، با هدف تاثیرگذاری بر انتخابات ۱۴۰۰ تدوین شده است؟

اسلامی  شورای  مجلس 
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سه شــنبه گذشته در 
جلسه علنی فوق العاده 
»اقدام  طرح  جزئیات 
راهبــردی بــرای لغو 
تحریم هــا و صیانــت از 
حقوق ملــت ایران« را با 
۲51 رای موافق تصویب 
کرد. شورای نگهبان این 
چهارشنبه  روز  را  مصوبه 
تاییــد کــرد و در نهایت 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس آن را برای 
اجرا به حسن روحانی ابلاغ کرد.این طرح از 
اوایل آبان ماه و همزمان با انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا، در دســتور کار نمایندگان 
قرار گرفت. این طرح شامل 9 ماده است که 
در صورت اجرایی شــدن بــه معنای خروج 
غیررســمی ایران از توافق هسته ای خواهد 
بود. ماده یک این قانون سازمان انرژی اتمی 
را موظف به افزایش غنای اورانیوم به سطح 
۲0 درصــد مکلف می کند. مــاده دو ذخایر 
اورانیوم غنی شــده ایران را به حداقل 500 
کیلوگــرم افزایــش می دهد. ماده ســه نیز 
نصــب  بــه  را  اتمــی  انــرژی  ســازمان 
ســانتریفیوژ های پیشــرفته در فردو مکلف 
می کند. ماده ششم این مصوبه نیز طی مدت 
دوماه پس از تصویب قانون دسترســی های 
نظارتی فراتر از پروتکل الحاقی بر اســاس 
برجام را متوقف می کنــد. همچنین در این 
طرح، احیای قلب راکتــور اراک نیز در نظر 
گرفته شده است. اجرای مواد مهم این طرح 
همگی مشــروط و زمان دار هستند. به این 
معنا کــه اجرای آن ها منوط بــه عدم اقدام 
طــرف مقابل در تامین منافع ایران در برجام 
است. این طرح پس از تصویب در مجلس به 
شــورای نگهبان ارسال شد. شورای نگهبان 
نیز به ســرعت آن را بررسی کرد و نسبت به 
مــاده ششــم آن کــه مرتبــط بــا تعلیق 
دسترسی های نظارتی است ایراد گرفت. ایراد 
شــورای نگهبان حاکی از یک بررسی دقیق 

شرایط بین المللی است. ماده ششم این طرح 
ایران  اســلامی  دولــت جمهوری  می گوید 
موظف اســت بر اســاس بند های 36 و 37 
برجام ظرف مدت یــک ماه پس از تصویب 
این طرح دسترســی های نظارتــی فراتر از 
پروتکل الحاقی بر اســاس برجام را متوقف 
کند. اما شــورای نگهبان، عبارت یک ماه را 
دارای ابهام تشخیص داد و سپس آن را به دو 
ماه تبدیل کرد. این ابهام کاملا حساب شده 
و منطبق بر شرایط دیگر طرف های متعهد در 

برجام است. علت تعیین مهلت دوماه از سوی 
شورای نگهبان، فرصت دادن به دولت جدید 
آمریکا برای بازگشــت به برجام است. حدود 
دو ماه دیگر، جو بایدن زمام امور را در آمریکا 
به دســت می گیرد. بایدن در اواسط سپتامبر 
گذشته طی یادداشتی در CNN قول داده بود 
که در صــورت پیروزی به برجــام بازگردد. 
بایدن در این یادداشــت گفته بود: »من یک 
مســیر معتبر به سوی دیپلماسی را به تهران 
پیشــنهاد خواهم داد. اگر تهران به پایبندی 
دقیق به توافق هســته ای بازگــردد، ایالات 
متحده نیز به توافــق به عنوان نقطه آغازی 
برای مذاکرات بعدی دوبــاره ملحق خواهد 
شد. به کمک متحدانمان در عین پرداختن به 
مســائل مورد نگرانی دیگر بــرای تقویت و 
تمدید مــواد توافق هســته ای کار خواهیم 
کرد.«بایدن پس از پیروزی در انتخابات، اما 
سکوت اختیار کرد و درباره موضع خود درباره 

برجــام اظهار نظــری نکرد. تــا اینکه روز 
پنجشــنبه گفتگوی یک ساعته او با توماس 
فریدمن، ستون نویس روزنامه نیویورک تایمز 
منتشر شــد. بایدن در این گفتگو به مسائل 
زیادی از جمله توافق هســته ای ایران اشاره 
کرد. فریدمن از او پرســیده بــود که آیا به 
دیدگاه هایش در مقاله ســپتامبر هنوز پایبند 
است؟ بایدن در پاسخ به این سوال گفت که 

»این کار دشوار خواهد بود، اما بله.«

طرح مجلــس به بایدن چنــد هفته فرصت 
می دهــد که این وعــده اش را اجرا کند. به 
عبارتی دیگر، مجلس شــورای اســلامی با 
تعیین یک ضرب الاجل دوماهه برای توقف 
اجرای پروتکل الحاقــی بایدن را در معرض 
یک آزمون برای ســنجش وعده خود مبنی 
بر بازگشــت به برجام قــرار داد. اگرچه در 
متن مصوبه مجلس هیچ اشــاره ای به روی 
کار آمدن دولت بایدن نشــده است، اما حتی 
کارشناسان اصولگرا نیز تصریح می کنند که 
هدف از تعیین ضرب الاجل دوماهه اعطای 
فرصتی به بایدن اســت. مهــدی محمدی، 
کارشــناس اصولگرا و مشاور رئیس مجلس، 
که گفته می شــود مغز متفکر طرح برجامی 
مجلس اســت در توئیتی صریحــا به ارتباط 
طرح مجلس با دولت بایدن اشــاره کرد. وی 
نوشــت: »نســبت طرح مجلس با تحولات 
سیاســی پیش رو کاملا واضح است و نیاز به 

خیال پردازی ندارد. اگر دولت بایدن راســت 
می گوید تحریم هــای بانکی و نفتی را بدون 
هیچ گونه مذاکره، در عمل -نه روی کاغذ- 
بردارد. اگر راست نمی گوید -که نمی گوید- 
این حق ایران خواهد بود که اجرای پروتکل 
را متوقف کند. مهلت دوماهه نیز برای همین 
اســت که حجت تمام شــود. طبیعی است 
کــه این طرح با شــروطی که مقــرر کرده، 
فروشــندگان و خریداران آب نبات را نگران 

کرده باشد.«

دولت که نگران فرصت سوزی در خصوص 
برجام اســت، با این طرح مخالفت کرده چرا 
که به گفتــه برخی کارشناســان این طرح 
دست دولت روحانی برای مذاکره را می بندد 
و احتمالا مسیر مذاکرات را برای دولت بعدی 
همــوار می کند. روحانی در ایــن باره گفته: 
»دولــت با این مصوبه موافقــت ندارد و آن 
را برای روند فعالیت هــای دیپلماتیک مضر 

می داند.«
علی ربیعی، ســخنگوی دولت گفته که طرح 
مجلس به رفــع تحریم ها منجر نمی شــود 
و تلویحا مجلــس را فاقد صلاحیت تصمیم 
گیری درباره این طرح معرفی کرده اســت. 
وی در این باره گفــت: »عنوان طرح مقابله 
با تحریم اســت که معتقدیم این طرح مقابله 
با تحریم نیست. اگر قرار بود غنی سازی ۲0 
درصدی و اجرا نکردن پروتکل الحاقی منجر 
به رفع تحریم شود که ما قبلا آن را داشته ایم. 

اگر بنا به رفع تحریم است کارشناسان دولت، 
اعضای دیگر شــورای امنیت ملی، مسئولان 
نیرو های مســلح و قوه قضاییه هستند و من 
اگر نکته ای را از سوی دولت عرض کردم بر 
این اســاس بود که شورای عالی امنیت ملی 
جای بحث و بررســی تغییرات مهم و تاثیر 
آن در حوزه سیاسی، دفاعی و امنیتی و حتی 

اجتماعی است.«
برخی کارشناســان بر ایــن باورند که علت 
مخالفت دولت به این خاطر اســت که طرح 
مجلس تلاش های دولــت در زمینه مذاکره 
با آمریکا را تحت الشــعاع قرار می دهد و یا 
به عبارتــی دولت روحانی دیگــر نمی تواند 
مســیر مذاکرات با آمریــکا را طی کند. چرا 
کــه به اعتقاد برخی ناظران، بعید اســت که 
بایدن، در هفته های نخســت شــروع به کار 
دولتــش بتواند اقــدام موثری در راســتای 
احیــای برجام انجام دهــد. در همین رابطه، 
احمد زیدابادی کارشناس مسائل سیاسی در 
کانال تلگرامی خود نوشت: »در واقع روحانی 
و اعضــای دولت او در برابــر این مصوبه در 
تنگنا و دوراهی بی ســابقه ای قرار می گیرند 
به گونه ای که اگــر آن را اجرا نکنند با خطر 
تشکیل پرونده قضایی و مجازات زندان روبرو 
می شــوند و اگر اجرا کنند به خلاف رویکرد 
سیاســی خود عمل کــرده و در عین حال، 
پیشاپیش شانس جناح اعتدالی را برای حضور 
موثر و بخصوص پیروزی در انتخابات ســال 
آینده از بین می برند.« زیدابادی همچنین به 
تبعات سیاســی این مصوبــه در داخل ایران 
نیــز پرداخته و گفته که ایــن طرح با هدف 
جمهوری  ریاســت  انتخابات  بر  تاثیرگذاری 
آینده ایران تدوین شــده است. طرح مجلس 
تصویب و به تازگی ابلاغ شده است؛ بنابراین 
بایــد منتظــر ماند و دید این طــرح به کجا 
می رســد آیا واقعا آنچنان که طرفداران این 
طرح می گویند به رفع تحریم ها منجر خواهد 
شــد یا اینکه دیپلماسی هســته ای را پس از 
تحمل ســه سال فشار حداکثری یک گام به 

عقب بازخواهد گرداند؟

یادداشت

علت مخالفت دولت به این خاطر است که طرح مجلس تلاش های دولت در زمینه مذاکره با 
آمریکا را تحت الشعاع قرار می دهد و یا به عبارتی دولت روحانی دیگر نمی تواند مسیر 

مذاکرات با آمریکا را طی کند. چرا که به اعتقاد برخی ناظران، بعید است که بایدن، در 
هفته های نخست شروع به کار دولتش بتواند اقدام موثری در راستای احیای برجام 

انجام دهد

,,

خباز: چرا در مقابل ترورهای دوره احمدی نژاد لب فروبستید؟
یک نماینده ادوار مجلس و استاندار اسبق دولت روحانی می گوید: 
چند ترور زمان احمدی نژاد انجام شد، تندروها لب فروبستند چون 

تصور می کردند احمدی نژاد از خودشان و یک اصولگرا است.
محمدرضا خباز، فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به حمله 
منتقدان دولــت به رئیس جمهور، وزیر امور خارجه و تیم مذاکره 
کننده هسته ای بعد از ترور دانشمند ایرانی، گفت: اگر کسی خواب 
باشــد می شود او را از خواب بیدار کرد اما کسی که خودش را به 
خواب زده باشــد را نمی توان از خواب بیــدار کرد چون او عامدا 

خودش را به خواب زده است.
تندروها در مقابل ترورهای دوره احمدی نژاد لب فروبستند

وی ادامــه داد: به خاطــر داریم که این ترورهــا یکبار در زمان 
وزارت آقای اژه ای اتفاق افتاد و سه بار هم در زمان وزارت آقای 
مصلحی، این آدمهای تنــدرو هم آن زمان هم بودند و دیدند اما 
همه لب فرو بســته بوده و لب باز نکردنــد. دلیل آن هم خیلی 
روشــن بود چون آنها تصور می کردند احمدی نژاد از خودشــان 
و یک اصولگرا است، بنابراین اگر سخنی می گفتند علیه جریان 
اصولگرایی صحبت می شــد، بنابراین ســکوت کردند و دم فرو 
بستند اما آقای احمدی نژاد در دور دوم به کاسه و کوزه همه اینها 

زد و همه چیز را زیر سؤال برد.
پرونده های احمدی نژاد در قوه قضاییه به کجا رسید؟

این نماینده ادوار مجلس با بیان اینکه 6 پرونده هم برای احمدی 
نژاد در مجلس شورای اسلامی تشکیل شد که این پرونده ها به 
قوه قضاییه برای رسیدگی رفت، افزود: متاسفانه قوه قضاییه هم 
رســیدگی نکرد و اگر هم کرده ما بی خبر هســتیم چون ایشان 
همچنان مثل گذشــته کارهای غیرمتعارف و غیرمعمولی انجام 
می دهد.خباز تصریح کرد: اما موضوع مورد توجه اینکه کشور ما 
کشــوری است که از نظر مرزی با 15 کشور دنیا همسایه است و 
آمریکا در 11 کشور همسایه ما پایگاه و یعنی عواملی دارد؛ ده ها 
گروه از آنها تاکنون گیر افتاده اند اما متاسفانه یک گروه گیر نیفتاد 
و یکی از بهترین شــخصیت های هســته ای ما را که بیشترین 
خدمت را به جمهوری اسلامی ایران کرده بود از بین ما برد. البته 
این برای امروز نیست و آنها ۲0 سال است که دنبال شهید فخری 
زاده هستند، یعنی ۲0 سال است که در حال توطئه چینی و برنامه 
هستند تا بتوانند شــهید فخری زاده را به دام اندازند، اما در همه 

این مدت به حول قوه الهی نتوانستند، اما این آخرین دفعه از یک 
روشــی استفاده کردند که این روش تا به حال در کشور ما وجود 
نداشت و آن روش از راه دور و به صورت الکترونیک بود که فردی 

انجام دهنده آن نبود.
صدها فخری زاده در کشور تربیت شده است

وی خاطر نشان کرد: ضمن اینکه این ضایعه بسیار سنگین است 
اما گویا شــهید، امروز را می دید و آرزوی این شهادت را می کرد 
و آروزی لقاء پروردگار را در دل داشت و به همین مناسبت ده ها 
و صدها دانشــجو تربیت کرده که هرکدامشان یک فخری زاده 
هستند. بنابراین کار ما به تاخیر نمی افتد، آنها که دنبال این بودند 
به این وسیله بتوانند کار جمهوری اسلامی ایران را با تاخیر رو به 
رو کنند، سخت در اشتباه هستند چون مثل زمان جنگ می ماند 
که وقتی یک پرچم به زمین می افتاد جوان های محل 100 پرچم 
دیگر بر می داشتند و عازم جبهه می شدند.حالا هم دانشجویان 
متبحر و دانشمندان فوق العاده شهید فخری زاده راه پر عزمت و 

سرافرازانه او را ادامه می دهند.
اصولگرایان مقصرند که جنگ زرگری راه انداختند که 

رئیس جمهور باید نظامی باشد
این عضو حزب اعتماد ملی تاکید کرد: موضوع بعدی این اســت 
که اتفاقا اصولگرایان مقصر هســتند، چون در داخل کشور جنگ 
زرگری راه انداختند، شــما به جای اینکه به فکر امنیت کشــور 
باشید در دهان مردم انداختید که رئیس جمهور باید نظامی باشد، 
یعنــی اگر امنیت حرف اول را مــی زند چرا نظامیان ما در همان 
جایگاه حفظ امنیت نباشند؟ چرا امنیت را محکم نگرفتید؟ وزارت 
اطلاعات که تنها که نیســت، سازمان اطلاعات سپاه هم مسؤل 

است؛ چرا از او حرفی نمی زنید؟
چرا کسی به اطلاعات سپاه اعتراض نمی کند؟

خباز در این باره توضیح داد: در گذشــته فقط یک دستگاه مسؤل 
بود و آن وزارت اطلاعات بود اما اکنون ما دو دستگاه مسؤل داریم؛ 
وزارت اطلاعات و سازمان اطلاعات سپاه. هر دو اینها یک وظیفه 
دارند، پس چرا هیچ کس هیچ اعتراضی به سازمان اطلاعات سپاه 
ندارد؟ چون دیواری از دیوار دولت کوتاه تر نمی بینند.وی با بیان 
اینکه اکنون به جای اینکه دل دولتمردان و مردم را محکم و قوی 
کنند یکســری یاوه گویی را آغاز کردند، افزود: این یاوه گویی ها 

باعث خوشحالی آمریکا و اسرائیل است. آن کسی که این کار را 
کرده هنوز مسؤلیت آن را به عهده نگرفته است یعنی نه آمریکا و 
نه که اتفاقا هر دو آنها مقصر هستند، یعنی نقشه، نقشه اسرائیل 
است، آنها در داخل کشور عواملی دارند و این کار عملی شده است.
هدف دوم ترور، به جان هم انداختن نیروهای داخلی کشور 

بود
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: به جای اینکه علیه دشمن 
شماره یک ما یعنی آمریکا کاری کنند یا به جای اینکه به اسرائیل 
بپردازند که مادر آمریکا و ام الفســاد است، به داخل می پردازند تا 
امر را منحرف کنند، یعنی اینها آب به آسیاب دشمن می ریزند و 
عملا کاری می کنند که دشــمن همان را می خواهد. کسی که 
این کار را انجام داده خودش را کنار کشیده تا داخلی ها را به جان 
هم اندازد که اتفاقا اینها دارند خواســته او را عملی می کنند.خباز 
در ادامه اظهار کرد: در هر تروری رســم این است که تروریست 
برای قدرت نمایی می گوید که این کار من بود تا قدرت خودش 
را به زیر مجموعه اش و به دل بســتگانش نشان دهد، در اینجا 
تا به حال من ندیده ام که کســی اعلام کند این کار، کار ماست. 
هدف دوم آنها به جان هم انداختن نیروهای داخل کشــور است 
و اینها درســت دارند نقشه دشمن را عملی می کنند یعنی کاری 
می کنند که داخلی ها به جان هم بیفتند و در دل دشمن قند آب 
می شود و خوشحال هستند و می گویند به آن هدفی که داشتیم 
رسیدیم که باید بگوییم زهی تأسف!وی خطاب به منتقدان و حمله 
کنندگان به دولت بعد از ترور دانشمند ایرانی، گفت: اولا شما بیشتر 
به امنیت کشــور بپردازید، ثانیا اجازه ندهید در اطراف کشــور ما 
11پایگاه دشمن وجود داشته باشد، ثالثا با این همسایگان 15 گانه 
مان رفاقت برقرار کنید و با اینها رفیق شوید تا اینها خودشان دست 

و پای آمریکا را از منطقه جمع کنند تا او به دنبال کارش برود.
مخالفان برجام نمی خواهند این دولت با بایدن مذاکره کند

این نماینده ادوار مجلس تصریح کرد: آنها هدفشــان این بود که 
گربه را دم حجله بکشــند، چون بایدن رأی آورده و نانجیب است 
ولی به نانجیبی ترامپ نیست، مخالفان برجام می خواهند کاری 
کنند که مذاکرات در این دولت اتفاق نیفتد، چون بایدن اعلام کرد 
من به برجام برمی گردم، اگر آنها به برجام برگردند مذاکرات از نو 
ادامه پیدا می کند و مخالفان برجام که از روز اول با برجام مخالف 

بودند و خلاف نظر رهبری عمل کردند الان با این کارشان دارند 
به بایدن این سرخط را می دهند که با این دولت مذاکره نکن!

خبــاز ادامه داد: وزیر امور خارجه بــا صراحت گفت که به من از 
آمریکا خبر می دهند که در داخل کشــور عده ای با آنها تماس 
می گیرنــد و می گویند که با این دولت مذاکره نکنید و با دولت 
بعدی که ما هستیم مذاکرات آرام تر و بهتر و روبازتر و برای شما 
پرفایده تری خواهد بود. کســی که انقدر به کشورش علاقه ای 
ندارد و انقدر برای کوبیدن مخالف خودش که جناح اصلاح طلب 
است حاضر است همه چیز کشور را به باد دهد، قابل اعتماد نیست.

برخی می خواهند از حالا با آمریکایی ها دیزی دونفره 
بخورند

وی تاکید کرد: کسی که حاضر است برای کوبیدن رقیب خودش 
به نوعی جاسوســی آمریکا را کند و با آن از الان دیزی دو نفره 
بخورد یا با هم قهوه ســرو کنند )از حالا برای 9 ماه دیگر( نشان 
دهنده این است که حاضرند یک قیصریه ای را به یک دستمال 
بفروشــند و انقدر عقل و تدبیر ندارند که امریکا، امریکاست و با 
شما هم که کنار بیاید او حامی درجه یک اسرائیل است.این فعال 
سیاســی اصلاح طلب یادآور شد: رهبری چند بار گفته اند که به 
رئیس جمهور اهانت نکنید؟ باز در مجلس عده ای از نمایندگان 
شروع به فحاشــی و اهانت به رئیس جمهور و وزیر امور خارجه 
کردند. به نظر من اینها یا نادان، یا سر سپرده و یا نفوذی هستند، 
کســانی که در این شرایط که رهبری می گوید به رئیس جمهور 
توهین نکنید چون این توهین ها دشــمن را خوشحال می کند 
و باعث تشویق دشمن می شــود اما متاسفانه باز اینها شروع به 
اهانت کردن می کنند و این جای سؤال دارد.خباز همچنین اظهار 
کرد: شــما که قول رفع مشــکلات اقتصادی به مردم دادید باید 
همه هم و غم خودتان را روی ســرمایه گذاری و بالا بردن تولید 
به کار برید و جهش تولید داشــته باشید، اگر راست می گویید و 
تابع رهبری هستید باید کار و فکر و ذکرتان جهش تولید باشد تا 
کشور به سربلندی برسد اما متاسفانه این اتفاقات می افتد؛ چهار 
ترور هم در زمان آقای احمدی نژاد افتاد اما چون از خودشان بود 
هیچ سخنی نگفتند حالا امروز بعد از 7 سال اولین اتفاقی که افتاد 
که بسیار ضایعه سنگینی بود و باید به ملت شریف ایران تسلیت 

و تبریک گفت.
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سرانه مصرف آبزیان در کشور از متوسط جهانی 11 کیلوگرم عقب است

میزان مصرف روغن در کشور از متوسط جهانی بیشتر است

معاون توســعه آبزی پروری ســازمان شیلات 
کشــور مصرف ســرانه آبزیان را بر اساس آمار 
رســمی شــیلات حدود 13 کیلوگرم در سال 
گذشته بیان کرد و گفت: مصرف متوسط آبزیان 

در جهان، بیش از ۲۴ کیلوگرم است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
صدا و سیما، حســین عبدالحی مصرف سرانه 
آبزیان را بر اســاس آمار رسمی شیلات حدود 
13 کیلوگرم در ســال گذشته بیان کرد و گفت: 
مصرف متوســط آبزیان در جهان، بیش از ۲۴ 

کیلوگرم است.
به گفته این مقام مسئول در سال گذشته 5۲6 
هزار تن ماهیان گرمابی، سردابی، میگو، ماهیان 

خاویاری تولید شده است.
وی با بیان اینکه توســعه شیلات به طور عمده 
در بعــد از انقلاب اتفاق افتاده اســت، گفت: با 
وجود سواحل دریای خزر، خلیج فارس و دریای 
عمان، قبل از انقلاب به توســعه شیلات توجه 

چندانی نشده و حتی بر روی نیروی انسانی هم 
در دانشگاه ها ســرمایه گذاری صورت نگرفته 

بود.
عبدالحی با بیان اینکه صنعت شــیلات کشور 
جایگاه خوبی در دنیا دارد، افزود: در حال حاضر 
رتبه هجدهم را در زمینه آبزی پروری، رتبه 1۲ 
در تولید میگو، رتبــه ۴ در زمینه تولید ماهیان 
خاویاری و رتبه نخست در تولید ماهی قزل آلا 

را در دنیا دارا هستیم.
وی در خصوص حمایت از آبزی پروری گفت: 
مجوزهای آبزی پروری بر اساس قانون مجلس 
به نظام مهندسی کشاورزی واگذار شده است، 
امــا از نظر سیاســت گــذاری، برنامه ریزی و 

تسهیلات اقدامات خوبی انجام شده است.
معاون توســعه آبزی پروری ســازمان شیلات 
کشور با اشاره به هدف گذاری در برنامه ششم 
توســعه در خصــوص آبزی پــروری افزود: بر 
اســاس این برنامه پرورش 800 هزار تن آبزی 

باید صورت گیرد که تا کنون 5۲6 هزار تن آن 
انجام شده است.

وی با بیان اینکه عمده فاصله از برنامه ششــم 
به علت مشــکلات در زمینه پرورش ماهی در 
قفس و به دلیل حمایــت نکردن های لازم در 
این حوزه بود، گفت: مهمترین مشــکل در این 
حوزه در خصوص ارز و تســهیلات اســت و با 
افزایش قیمت ارز، وارد کردن تجهیزات وارداتی 

با مشکل مواجه شد.
عبدالحی افزود: در حال برنامه ریزی برای تولید 
بخشــی از تجهیزات وارداتی در داخل کشــور 
هستیم و تا کنون لوله و براکت در داخل کشور 

تولید شده است.
وی با بیان اینکه در ماهیان گرم آبی، ســردابی 
و میگــو، بر اســاس برنامه حرکــت می کنیم، 
گفــت: در خصوص ماهیــان خاویاری در چند 
سال گذشــته، 30 مزرعه تولید اینگونه ماهیان 
داشــتیم، اما اکنون این رقم بــه 1۴0 مزرعه 

رسیده است.
عبدالحی با اشــاره به اینکه در سال گذشته 10 
تن خاویار پرورشــی داشــتیم، افزود: بر اساس 
برنامه ریــزی انجام شــده خاویار پرورشــی را 

جایگزین خاویار وحشــی کرده ایم، زیرا صید 
ماهیان خاویاری در دریای خزر ممنوع اســت و 
در پی تأمین نیاز بازار با ماهیان خاویار پرورشی 

هستیم

وزیر جهادکشاورزی گفت: یکی از مشکل های کشور مصرف 
بی رویه اســت بویــژه در مصرف روغن از متوســط میزان 

مصرف جهانی خیلی بیشتر مصرف داریم.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و بــه نقل از مرکز خبر، 
حوزه کاظم خاوازی در دیدار با آیت الله علیرضا اعرافی مدیر 
حوزه های علمیه اظهار داشت: در نگاه اول بخش کشاورزی 
از جهت تولید و امنیت غذایی بســیار مهم اســت و از نظر 

تامین گندم مورد نیاز کشور عملا خودکفا هستیم.
وزیر جهادکشــاورزی افزود: کشورها همه برای اینکه امنیت 
بیشــتری داشته باشند ذخایر راهبردی را گردآوری می کنند 
گندم یکی از این ذخایر راهبردی اســت که کشور ما از این 

نظر هیچ گونه مشــکلی ندارد.وی تصریح کرد: در کشور ما 
6 میلیون هکتار کشــت گندم وجود دارد که از این میان ۲ 
میلیون هکتار به صورت کشــت آبی و ۴ میلیون به صورت 
کشــت دیم اســت.خاوازی گفت: اما در مورد برخی گیاهان 
مانند دانه های روغنی عقب افتادگی داریم زیرا گیاه کلزا که 
از موارد اصلی آن در کشور است زمان کشت مقارن با گندم 
دارد و در نتیجه مقدار زیادی از آن در کشور تولید نمی شود.
وی افــزود: به همین منظور در حــال جایگزین کردن گیاه 
کاملیا با کلزا هستیم تا این مشکل را تا حد زیادی حل کنیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در خصوص مواد 
پروتئینی همچون گوشــت قرمز، مرغ، ماهی و میگو از نظر 

تولید مشکل خاصی نداریم اما برای تامین مواد خوراکی آنها 
که از خارج از کشور وارد می شوند دچار محدودیت هستیم و 
به سختی آنها را تأمین می کنیم.خاوازی بیان داشت: همین 
وابســتگی به نهاده های دامی وارداتی سبب گران شدن نرخ 
گوشــت مرغ در کشور شده است چرا که ذرت و کنجاله باید 
با هم به مصرف مرغداری ها برسد و کنجاله از خارج از کشور 

وارد می گردد دچار این مشکل شده ایم.
وی افزود: ذرت و کنجاله هر ۲ جایگزین های مناسبی دارند 
که ما مــی خواهیم برای جایگزینی ذرت از ارزن اســتفاده 
کنیم.وزیر جهاد کشــاورزی خاطرنشــان کرد: گیاه ارزن در 
کشور ما که دارای شرایط آب و هوایی نیمه خشک است به 

خوبی قابل کشت است.وی گفت: در مجموع به جز وابستگی 
به نهاده های دامی و کمبود دانه های روغنی مشکل دیگری 
در حوزه کشــاورزی نداریم.وزیر جهاد بیان داشت: به جهت 
مقابله با قاچاق دام، تدابیری اندیشــیده شده که یکی از آنها 
ممنوعیت حمل دام از یک اســتان به استان دیگر است تا به 

این وسیله از از خروج دام از کشور جلوگیری به عمل آید.
وزیر جهاد کشــاورزی روز پنجشنبه در سفر غیررسمی خود 
به قم ضمن دیدار با چند تن از مراجع تقلید نسبت به توسعه 
واحدهای گلخانه ای، سیســتم های آبیاری تحت فشــار و 
طرح های جهش تولید در بخش کشــاورزی استان قم قول 

مساعد داد.

پیشنهاد افزایش پلکانی حقوق سال آینده کارگران
یک مقام مسئول کارگری پیشنهاد کرد 
حداقل دستمزد ســال آینده کارگران در 
شورای عالی کار به شــکل پلکانی و با 
ســالهای  مزدی  معوقات  گرفتن  درنظر 
قبل تعیین شود تا از این طریق بخشی از 

هزینه های زندگی کارگران جبران شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز«، فتح 
اله بیات در گفت وگو با ایسنا عدم اجرای 
ماده ۴1 قانون کار را یکی از مشــکلات 

اساســی تعیین دستمزد کارگران دانست و گفت: معتقدم به لحاظ قانونی مشکلی برای تعیین 
دســتمزد نداریم و ماده ۴1 قانون کار به صراحت مبنا و ملاک تعیین حداقل مزد کارگران را 
که بر پایه نرخ تورم بانک مرکزی و ســبد معیشــت خانوار است، مشخص کرده است منتها 
بحث این است که ماده ۴1 اجرا نمی شود و نرخ تورم مطابق آنچه که از سوی مراجع رسمی 

اعلام می شود، مدنظر قرار نمی گیرد.
وی ادامه داد: در مورد ســبد معیشت هم می بینیم کمیته دستمزد شورای عالی کار همه ساله 
رقم هزینه ماهانه ســبد معیشت کارگران را پس از جلسات متعدد بررسی، اعلام می کند ولی 
هنگام تعیین مزد فاصله زیادی بین دستمزد مصوب با هزینه سبد معاش خانوار کارگری وجود 
دارد. رقم ســبد هزینه خانوار 5 میلیون تومان تعیین می شــود ولی حقوق کارگر دو میلیون و 

800 هزار تومان به تصویب می رسد.
رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با تاکید بر عقب ماندگی دســتمزد کارگران طی 
ســالهای اخیر خاطرنشان کرد: در طول سال های گذشته به دلیل فاصله بین سبد معیشت و 
نرخ تورم، دســتمزد کارگران با عقب افتادگی مواجه شــده و قدرت خرید کارگران به تدریج 
کاهش یافته اســت. بارها اعلام کرده ایم که این عقب افتادگی به شکل پلکانی و ظرف 5 تا 

10 سال جبران شود تا بخشی از هزینه های زندگی کارگران کاهش یابد.
به گفته بیات امروز دریافتی یک کارگر باید 9 میلیون تومان باشد ولی روی سه میلیون تومان 
مانده اســت و به دلیل مباحثی همچون عدم توان کارفرمایان یا ریزش نیروهای کار، قدرت 

خرید خانوارهای کارگری افزایش پیدا نمی کند.
این مقام مســئول کارگری درباره نحوه پلکانی شدن دستمزد عقب افتاده کارگران، گفت: هر 
درصدی که هر ســاله برای افزایش حداقل مزد در شورای عالی کار در نظر گرفته و تصویب 
می شود، 5 تا 10 درصد دیگر به آن اضافه کنند تا عقب ماندگی مزدی جبران شود؛ یعنی اگر 
فرضا قرار است افزایش حداقل دســتمزد ۲5 درصد تصویب شود، 5 درصد دیگر از معوقات 
ســالهای قبل روی آن اضافه و 35 درصد شــود تا از این طریق بتوانیم هر سال درصدی از 
عقب افتادگی دســتمزد کارگران را جبران کنیم و بخشــی از هزینه های معیشت خانوارهای 

کارگری را کاهش دهیم.

قالیبافان وام ۱۲ میلیون تومانی می گیرند
مدیرعامــل اتحادیــه تعاونی های فرش 
دســتباف از پرداخــت وام 1۲ میلیــون 
تومانی بــه قالیبافان بــا بازپرداخت 36 

ماهه خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا عبداله بهرامی درباره حمایت 
شــبکه بانکی از بافندگان فرش دستباف 
گفت: در طول 10 ســال اخیر تسهیلات 
کم بهره بــه قالیبافان یــا وام خرید به 
خریداران فرش داده نشده است و بانک 

توسعه تعاون تنها بانکی بوده که در این زمینه ورود کرده و تسهیلات به خریداران و قالیبافان 
داده است.

وی ادامه داد: در حال حاضر دو تفاهم نامه با بانک توسعه تعاون داریم که یکی برای حمایت 
از مصرف کنندگان و خریداران فرش دســتباف اســت و بر اساس آن ۲0 درصد مبلغ فاکتور 
توســط خریدار پرداخت می شود و 80 درصد مبلغ مابقی را بانک توسعه تعاون با نرخ مصوب 
بانک مرکزی می پردازد و خریدار در قالب اقســاط 36 ماهه ظرف مدت ســه سال آن را به 
بانک مسترد می کند که این طرح با وجود منابع محدود بانک، گام خوبی در جهت حمایت از 

تولید و عرضه فرش دستباف بوده است.
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دســتباف افزود: تفاهم نامه دوم در حمایت از قالیبافان 
و بافندگان فرش اســت و به موجب آن هر قالیبــاف می تواند 1۲ میلیون تومان وام از بانک 

توسعه تعاون دریافت کند.
بهرامی نرخ ســود وام 1۲ میلیــون تومانی را 18 درصد با بازپرداخــت 36 ماهه ذکر کرد و 
درباره شــرایط دریافت وام، گفت: قالیبافانی که عضو اتحادیه یا تعاونی های فرش باشند، با 
معرفی اتحادیه و ثبت نام در ســایت اتحادیه فرش می توانند از تسهیلات خرید مواد اولیه و 
تاسیســات و ابزارآلات بهره مند شــوند و برای دریافت وام لازم است در بانک توسعه تعاون 
سپرده گذاری و افتتاح حســاب کرده باشند.به گفته وی اگر چه تسهیلات مذکور با نرخ 18 
درصد برای قالیبافان گران تمام می شــود ولی در شرایطی که تعاونی ها چندان مورد حمایت 
بانکها قرار ندارند پرداخت چنین تسهیلاتی از سوی شعب بانک توسعه تعاون و تنها با معرفی 

اتحادیه اقدام قابل توجهی است.

آزمایش موتور جت چینی با سرعت ۱۶ برابر 
سرعت صوت!

چین یک موتور جت ماورای صوت را که قادر خواهد بود با 16 برابر ســرعت صوت حرکت 
کند و برای رسیدن به هر نقطه از کره زمین تنها به دو ساعت زمان نیاز دارد، آزمایش کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از آی ای، دانشــمندان در چین ادعا می کنند که 
یک موتور جت مافوق صوت به نام »sodramjet« ساخته اند که می تواند با 16 برابر سرعت 
صوت پرواز کند. به گفته دانشمندان، ساخت این موتور جت بدان معناست که هواپیمایی که 

با چنین موتورهایی مجهز شده است، می تواند طی دو ساعت به هر کجای دنیا پرواز کند.
پرواز آزمایشی نمونه اولیه این موتور در یک تونل باد در پکن چین انجام شد و رانش عالی، 
بازده مناسب سوخت و ثبات عملیاتی را به نمایش گذاشت.محققان می گویند این نوع موتور 
می تواند در هواپیماهای قابل اســتفاده مجدد از نوع جوی که به صورت افقی از باند فرودگاه 
بلند می شوند، به سمت مدار زمین شتاب می گیرند، سپس دوباره وارد جو زمین می شوند و در 
نهایت در یک فرودگاه فرود می آیند، اســتفاده شود.موتور »sodramjet« در این آزمایش، با 
سرعت حداکثر 9 برابر سرعت صوت در یک تونل باد قدرتمند آزمایش شد.از لحاظ تئوریک 
این موتور می تواند یک هوابرد را تا 16 برابر ســرعت صوت شــتاب دهد، اما هنوز به مرحله 
آزمایش در دنیای واقعی نرســیده اســت.محققان می گویند تنها تونل بادی که می تواند این 
موتور را آزمایش کند، در حال حاضر در چین در حال ســاخت است.این تیم اطمینان دارد که 

»sodramjet« می تواند به اولین پروازهای تجاری مافوق صوت تحقق بخشد.
این اولین بار نیســت که دانشــمندان چنین موتوری می ســازند. ایالات متحده قبلًا موتور 
»اســکرم جت«)scramjet( را ســاخته بود که پیش بینی می شد عملکرد بهتری نسبت به 
موتورهای جت معمولی با ســرعت مافوق صوت داشــته باشــد. با این وجود، پروژه طراحی 
»اســکرم جت« دچار شکســت و تعلیق شد.کارشناســان می گویند بعید نیست که آزمایش 
»sodramjet« چندی پیش انجام شــده و حالا اعلام شده باشد. چرا که چین برنامه مافوق 

صوت خود را به دلیل استفاده بالقوه نظامی آن تا حدی مخفی نگه می دارد.
به هر حال به نظر می رســد که رؤیای انسان برای پرواز سریع تر، در ارتفاع بالاتر و به نقاط 

دوردست در زمان کمتر، بیش از هر زمان دیگری به تحقق نزدیک شده است.
نتایج این تیم تحت هدایت پروفسور »زونگلین جیانگ« از انستیتوی مکانیک آکادمی علوم 

چین در مجله  چینی Aeronautics منتشر شده است.

خبر

 »صبح امروز« به بررسی کارایی وام جدید کمک ودیعه مسکن در بودجه ۱۴۰۰ می پردازد؛

نسخه ۷۰ میلیونی، برای افزایش جمعیت
ایران طــی دهه های  در 
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کاهش  بــر  گذشــته 
جمعیت، و در دهه نود 
جمعیت  افزایــش  بر 
تأکید می شود، که دلیل 
این میــزان از تفاوت در 
سیاســت گذاری ها کاملا 
دنبال  به  است.  مشخص 
جمعیت  و  ازدواج  کاهش 
به  اخیــر،  درســال های 
جهت  تصمیماتی  تازگی 
افزایش آن اتخاذ شده است؛ باوجود شرایط 
اقتصــادی، فرهنگی، سیاســی و اجتماعی 
حاکم برجامعــه امروز ایــران، مردم علاقه 
زیادی به ازدواج و بچه دار شدن ندارند که به 
نظر می رســد تنها با ایجاد تغییرات اساسی 
درســاختار های حاکم برجامعــه و نیز ایجاد 
زمینه های فرهنگی مناســب می توان انتظار 

موفقیت این سیاست ها را داشت .
پیامد های تشویق به افزایش جمعیت

اما موضوع دیگری که مطرح است، پیامد ها 
و مشکلات تشویق به افزایش جمعیت بدون 
برنامه ریزی اســت که ممکن است مسائلی 
مانند کمبــود امکانات تربیتی و آموزشــی، 
اشــتغال، مســکن و معضلات اجتماعی و 
اقتصادی را به همراه داشــته باشد، از طرفی 
اگر رشد جمعیت ایران به همین روند نزولی 
ادامــه دهــد، مخاطره ای جدی محســوب 
می شود؛ زیرا به کاهش نیروی کار جامعه که 
عامل اصلی در رشد اقتصـادی هر کشوری 

است منجر خواهد شد.
مشکلات معیشتی در پی افزایش 

اجاره بها
به گزارش روزنامه »صبح امروز« با توجه به 

تغییرات نرخ ارز و شرایط اقتصادی کشور در 
چند ماه گذشــته شاهد افزایش نرخ اجاره بها 
در تمام شــهر ها بودیم که این امر مشکلات 
بسیاری را برای معیشــت مردم ایجاد کرده 
است. به سبب تغییرات صورت گرفته در این 
مدت و عدم توانایی بســیاری از اقشار جامعه 
برای پرداخت هزینه های موجود، دولت جهت 
بهبود شــرایط و کمک به قشــر آسیب پذیر 
جامعــه طرح پرداخت وام ودیعه مســکن را 
ارائه کرد کــه پیرو آن بانک هــا موظف به 
به مستاجران  پرداخت تســهیلات موردنظر 
شــدند، پرداخت این مبلغ تنها به مستاجران 
و برای بهبود معیشــت آنها انجام گرفت، که 
دارای شــرایط خاصی از نظر نحوه پرداخت، 

نوع قرارداد اجاره و... بود.
آیا اقدامات حمایتی دولت کار ساز است؟

طی سال های گذشته دولتمردان برای بهبود 
وضعیت بازار مســکن در کشــور دست به 
اقدام های حمایتــی از جمله اعطای وام های 
متعــدد به خریداران زدند که با توجه به تورم 
موجود درکشــور، این اقدام هــا کار به جایی 
نبرده اســت. اکنون اما دوبــاره خبر جدیدی 
در ایــن باره به گوش رســید و بدین شــرح 
اســت که طبق لایحه بودجه سال آینده به 
منظور حمایــت از فرزندآوری، به خانوارهای 
فاقد مســکن که صاحب فرزند سوم شده یا 
می شوند، وام ودیعه 70 میلیونی مسکن داده 
می شــود.بانک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایــران، در لایحه بودجه ســال آینده مکلف 
شــده اســت تا مبلغ ۲10 میلیارد تومان از 
طریق بانک های عامل و از محل سپرده های 
جاری و قرض الحســنه نظام بانکی، نسبت 
به پرداخت تســهیلات قرض الحسنه ودیعه 
مسکن به مبلغ 70 میلیون تومان اقدام کند. 

گفتنی است؛ بازپرداخت این وام حد اکثر ۲0 
ساله است .

هرچند که این خبر با واکنش هایزیادی مانند 
اینکــه »70 میلیون تومان را بــرای ودیعه 
مســکن پرداخت کنیم یا مخارج فرزند و یا 
اینکه دولت باید وامی مناســب برای خرید 
مسکن پرداخت کند نه ودیعه آن« به همراه 
داشــت، اکنون اما باید منتظر بود و دید که 

اجرایی شدن آن چقدر کار آمد خواهد بود.
اکنون میخواهیم کارایــی و تاثیر این وام را 
بر روی بازار مسکن مورد بررسی قرار دهیم، 
به همین منظور به گفتگو با یک اقتصاددان 

و کارشناس بازار مسکن پرداختیم.
آرام کردن مردم با سیاست های غلط

بازار مســکن در خصوص  این کارشــناس 
میزان کارایــی وام70 میلیون تومانی ودیعه 

مسکن می گوید: دولت برای آرام کردن مردم 
و نشان دادن اینکه به فکر آنان است، دست 
به سیاست های غلط می زند، و این نوع وام ها 
برای هیچ قشــری نه مفید است و نه مضر. 
بلکه نوعی ســود آوری برای دولت محسوب 

می شود.
محمدعلیــزاده در گفتگو بــا »صبح امروز« 
بیان می کنــد: این گونه طرح ها حتی بر روی 
آپارتمان های بسیار معمولی و ارزان قیمت نیز 
تاثیر نمی گذارد، زیــرا امروزه با مبلغ 600 تا 
700 میلیون تومان نمی توان مسکنی مناسب 
خریداری کرد، همچنین برای رهن یک واحد 
آپارتمان خوب نیز بایــد ۲00 میلیون تومان 
ودیعــه پرداخت کرد و این 70 میلیون تومان 

جایی را نمی گیرد.
وام های ودیعه کمک کننده ای بی تاثیر

وی اظهــار می کنــد: زمانی بــود که مردم 
می توانســتند بــا ۲0 تا ۲5 میلیــون تومان 
آپارتمان بخرنــد، دولت نیز 7 میلیون تومان 
وام اعطــا می کــرد، یعنی حــدود ۴0 تا ۴5 
درصد آن را پوشش می داد، اما سیاست هایی 
کــه اکنون در پیش گرفته شــده فقط جنبه 
دلخوش کــردن مــردم را دارد و همانطور 
که مشــاهده کردید وام ودیعه مســکن قبل 
نیز هرچند کمی کمــک کننده بود، اما تاثیر 

چندانی نداشت.
حمایت از تولید کنندگان و سازندگان

علیزاده در پاســخ به این سوال که »چه نوع 
اینگونه  جایگزیــن  موثــری می تواند  اقدام 
طرح ها باشــد؟« تصریح می کند: این مسئله 
شــاید ربطی به دولت نداشته باشد، که دلیل 
آن نیز کلاف ســر در گمی است که از دست 
دولت نیز خارج شده است. اما اگر می خواهد 
نقش موثری در این موضوع داشــته باشــد 

بایــد از ســازندگان و تولید کنندگان حمایت 
کند و مسکن ســازی را به چشــم یک شغل 
مولد ببینــد، زیرا تا زمانی که در کشــور ما 
این دیدگاه وجود نداشــته باشد و سازنده را 
به چشم دلالی که به سودای یک سود وارد 
گود شده است ببینند، او نیز با افراد به همین 

شکل برخورد می کند.
این کارشناس مســکن خاطر نشان می کند: 
اکنون ســازندگانی که ســه ماه پیش آهن 
را شــاخه ای ســه میلیون تومان خریداری 
کرده اند، اکنون که به 1 میلیون و 800 هزار 
تومان رســیده و مســکن نیز با رکود مواجه 
شــده اســت، چطور می تواند ملــک خود را 
بفروشد یا اجاره بدهد که متضرر نشود؟ تنها 
راهی که وجود دارد این اســت که آنقدر آن 
را نگه دارد تا دوباره به ارزش مورد نظرشان 
برسد که ممکن است زمان بر باشد و یا نباشد.

اجاره نشینی ۳۳ درصدی
 در سال های اخیر شاهد رشد اجاره نشینی در 
کشــور بوده ایم و این روزها که ماه های آخر 
دهه 90 را سپری می کنیم، می بینیم که تعداد 
مستاجران رو به افزایش بوده است. در حال 
حاضر در کشور به طور متوسط بین 30 تا 33 
درصد از مردم اجاره نشــین هستند. از طرفی 
دیگر مستاجران ما عموما دهک های ضعیف 

و متوسط جامعه بوده و حقوق بگیر  هستند.
حــال باید منتظــر بود و دید کــه این اقدام 
دولت یعنی اعطای تسهیلات ودیعه مسکن 
به مســتاجرانی که دارای فرزند سوم شده یا 
خواهند شــد، می تواند در آینده باعث بهبود 
بازار مســکن و رونق آن شود، قیمت ها را به 
تعادل برســاند، روند اجاره بها و مستاجری را 
در جایگاه مناسبی قرار دهد ودر نهایت باعث 

افزایش جمعیت شود یا خیر؟ 

علیزاده: دولت 
برای آرام کردن مردم 
و نشان دادن اینکه 
به فکر آنان است، 
دست به سیاست های 
غلط می زند، و این 
نوع وام ها برای هیچ 
قشری نه مفید است 
و نه مضربلکه نوعی 
سود آوری برای دولت 

محسوب می شود
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 عصرکرونا؛ غیبت آدم مشهورها 
و لایوهای رحیم شهریاری

مصطفی داننده
در اوایل کرونا و حالا که دوباره تعطیلی ها در دســتور کار قرار گرفته تا بر دهان کرونا افســار بزنیم، 
خواننده ای تبریزی، هر شب در شبکه اجتماعی اینستاگرام برای مردم با آن صدای جادویی و دلنشین 
می  خواند و می نوازد. بســیاری از آذری زبان  ها و علاقه مندان در یک ساعت مشخص پای لایو رحیم 

شهریاری می نشینند و رنج کرونا را از تن به در می کنند.
خود این خواننده آذربایجانی می گوید: »دوران قبل از شــیوع کرونا ســالی دو یا ســه کنسرت برگزار 
می کردم، اما در ماه های اخیر حدود یک تا دو ســاعت در اینستاگرام و صفحه شخصی خودم ساز زده  
و به صورت زنده خوانده ام. خوشــحالم در این ماه های سخت که زندگی برای مردم دشوار شده است، 

لحظات شادی را برای مردمم به ارمغان آورده ام.«
با مردم بودن خیلی ســخت نیست. کمی خلاقیت می خواهد و اندکی همت. خیلی از آدم مشهورهای 
ایران که در کلام خود را نوکر مردم می دانند در این عصر کرونا، به یاری جامعه ایرانی نیامدند. کسی 
از آن ها توقع حمایت های مالی نداشت و ندارد، فقط دوست داشتیم کمی به مسئولیت اجتماعی پایبند 

بودند.
چه خواننده ها که می توانســتند در این شب ها در کنج خانه شان یک سالن کنسرت راه بیندازند و بدون 
دریافت پول، برای مردم بخوانند و دل هواداران شان را شاد کنند. الان که کروناست، در زمان غیر کرونا 
هم خیلی از جوانان این ســرزمین پول کنســرت را ندارند، چه خوب می شد که در شب های کرونایی 
ایران، صدا قشنگ ها اینستاگرام را می ترکاندند و هر شب شاهد کنسرت زده یک خواننده بدون دریافت 

هزینه ای بودیم.
بازیگران ســینما و تلویزیون هم می توانستند تک گویی یا مونولوگ کنند. چه اثرهای درخشان در این 
ژانر نوع وجود دارد، که به راحتی می شــود در شبکه های اجتماعی آن را اجرا کرد. چقدر خوب می شد 
عزیزان دلی که دستی در خنداندن مردم دارند، در این وضعیت غمناک کرونا در صفحات اجتماعی شان 
جک می گفتند، اســتندآپ کمدی اجرا می کردند و هزار کار دیگر تا حداقل دلی شاد شود. چه اشکالی 
دارد تا پایان عصر کرونا، مشاغل مردم را در صفحه های اجتماعی شان تبلیغ کنند بدون اینکه از آن ها 

هزینه دریافت کنند.
چه اشــکالی دارد، ورزشــکارها در خانه زمان ورزش بگذارند و از مردم و طرفدارهای شان بخواهند با 
آن ها ورزش کنند. این که دیگر به حقوق عقب مانده ربط ندارد، دارد؟ این ها نمونه ای از کارهایی است 
که آدم مشــهورها می توانند به عنوان وظیفه اجتماعی انجام دهند. رفتار آدم مشهورها در زمان کرونا 
به یادمان می ماند. خیلی از آن ها در این زمان تقریبا هیچ کاری نکردند. قدمی برای بهتر شــدن حال 

جامعه برنداشتند.
مردم همانگونه که از حاکمان خود انتظار دارند شرایط جامعه را به گونه ای فراهم کنند که آن ها بتوانند 
زندگی آرامی داشته باشند، از آدم  مشهورهای زندگی شان انتظار دارند در شرایط حساس مثل کرونا به 

داد آن ها برسند و سعی کنند حال جامعه را خوب کنند.
یا مشــهور نشوید یا به وظیفه اجتماعی مشهور بودن عمل کنید تا به واسطه این رفتار محبوب شوید. 

آدمی به یاد این تعبیر می افتد که بعضی ها مشهورند به این که شهرت دارند!

خبر 

سرقتی به طول بابلسر تا مشهد! 
فرمانده انتظامی مشهد از دســتگیری متهم پرونده سرقت های سریالی مدارک بانکی، کارت سوخت 
و گوشــی تلفن همراه در شهرهای بابلســر و مشهد خبر داد. به گزارش »صبح امروز« عباس صارمی 
ســاداتی با بیان اینکه »در پی اعلام گزارش دو خانم مبنی براین که هنگام کار با دســتگاه عابربانک 
فــردی به بهانه کمک به آن ها نزدیــک و مبلغ چهارصد و 16 هزار تومان به کارت بانکی خود انتقال 
داده و متواری شده« اظهار کرد: در این راستا تیم گشتی کلانتری شهید آستانه پرست وارد عمل شده 
و متهم را شناســایی و دســتگیر کردند.وی افزود: پلیس در بازرسی اولیه چند کارت بانکی کشف کرد 
و متهم را که مدعی بود اهل یکی از شــهرهای شمالی کشور است و از چند وقت قبل برای مسافرت 
و خرید خودرو به مشهد آمده برای بررسی بیشتر به کلانتری انتقال داد. تیم تجسس کلانتری شهید 
آستانه پرست پس از هماهنگی با مقام قضایی، محلی که متهم در آن سکونت  موقت داشت  را بازرسی 
و 10 قطعه کارت بانکی، چهار قطعه کارت ســوخت و یک سری کامل شامل مدارک خودرو از قبیل 
کارت، گواهینامه و کارت عضویت تاکسیرانی و همچنین یک دستگاه گوشی تلفن همراه کشف کردند.

فرمانده انتظامی مشهد گفت: پلیس در پیگیری های تکمیلی این پرونده تاکنون پرده از 16 فقره سرقت 
در شهر بابلسر نیز برداشته و 10 فقره سرقت نیز در مشهد رمزگشایی کرده است.

نکاتی که افراد مبتلا به ایدز باید در دوران کرونا 
رعایت کنند

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، در ارتباط با مشکلات کرونا ویروس برای افراد 
مبتــلا به اچ آی وی، نکاتی را مطرح کرد.به گزارش »صبح امــروز« به نقل از مهر، مصطفی علوی 
مقدم در خصوص پیگیری درمان بیماران مبتلا به HIV  در روزهای کرونایی، اظهار کرد: این بیماران 
داروهای ART را به هیچ وجه نباید قطع کنند و به علت شرایط موجود بایستی به اندازه حداقل یک ماه 
داروها را در منزل داشته باشند تا کمتر به مراکز مراجعه کنند. همچنین بایستی از مراجعه غیرضروری به 
مراکز درمانی خودداری و در موارد غیر اورژانسی از طریق تله مدیسین و تله ویزیت برای گرفتن مشاوره 
پزشکی استفاده کنند.به گفته وی از طرفی سه گانه شست وشوی دست ها، زدن ماسک و فاصله گذاری 
فیزیکی که به منظور پیشــگیری از ابتلاء به کووید 19 مورد تاکید است، باید در بین بیماران مبتلا به 
HIV با دقت بیشــتری رعایت شود.عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، به یکی از 
فرضیات درمان کرونا مبنی بر اثرگذاری داروی درمان ایدز برای مقابله با این بیماری عالم گیر اشــاره 
کرد و گفت: بر اساس کارآزمایی های بالینی، اثرگذاری درمان کووید 19 با داروهای ضدویروسی درمان 
ایدز همچون لوپیناویر، آنچنان بالا نیست و از طرف دیگر بیماران HIV مثبتی که تحت درمان با این 
داروها بودند، در برابر کرونا محافظت نشدند. این مطالعات منجر شد استفاده از این دارو برای بیماران 
کووید 19 مورد قبول واقع نشود.وی بر لزوم توجه به نتایج تست  PCR، حتی بعد از پایان علائم بالینی، 
گفت: اگر بیمار HIV مثبت به کرونا مبتلا شــود، ممکن اســت تا ۴0 روز پس از شروع علائم بالینی، 
PCR  مثبت داشته باشد که باید نسبت به این موضوع و از سرگیری ارتباطات اجتماعی دقت کافی به 
خرج دهد و تا تست کیفی PCR کووید 19 آن ها منفی نشده و یا تست کمی PCR کووید 19 آن ها 

دو لوگ کاهش نیافته است، مجوز برگشت به محل کار را نخواهند داشت.

علائمی که نشان دهنده سرطان ریه هستند نه 
کرونا!

با همه گیری کووید 19 در جهان، تشخیص ابتلا به سرطان ریه و یا ویروس کرونا به یک چالش برای 
کادر درمانی تبدیل شده است.

به گزارش »صبح امروز« به نقل از اکســپرس، دانشمندان می گویند کووید 19 بافت ریه ها را درگیر و 
حتی می تواند باعث تخریب گسترده سلول های این بخش شود. با این حال، کرونا مرگبارترین بیماری 
مربوط به ریه نیست. سرطان ریه شایع ترین سرطان در جهان است. از این رو، به دلیل شایع بودن هر دو 
بیماری، سوالی که مطرح می شود این است که چگونه می توان تفاوت ابتلا به ویروس کرونا و سرطان 
ریه را تشخیص داد؟سرویس بهداشت همگانی انگلیس سرفه های خشک و مداوم را یکی از اصلی ترین 
علائم ابتلا به کووید 19 معرفی کرده اســت. با این حال، این سرفه های خشک بعد از دو یا سه هفته 
از بین می رود یا از شــدت آن کاسته می شود. این در حالی است که سرفه های مربوط به سرطان ریه 
به طور همیشگی و مداوم ادامه دارد و با مرور زمان تسکین نخواهد یافت. بسیاری از پزشکان عمومی 
به دلیل همه گیری کرونا در تشخیص ابتدایی خود، ابتلا به سرطان ریه را با ابتلا به کووید 19 اشتباه 
می گیرند. تداخل این دو بیماری باعث مرگبارتر شــدن ســرطان ریه شده است.متخصصان می گویند 
تشخیص سرطان ریه و ابتلا به کرونا از یکدیگر کار بسیار دشواری است با این حال، رایج ترین علائم 
ابتلا به ســرطان ریه شــامل بالا آوردن خون، عفونت دائمی قفسه سینه، درد و رنج در زمان سرفه یا 
نفس کشــیدن، تنگی نفس دائمی، خستگی دائمی یا نداشتن انرژی، از دست دادن اشتها و یا کاهش 

وزن غیر منطقی است.

یادداشت 

معاون اجتماعی پلیس راهور مطرح کرد؛

قصور عابر پیاده در چه تصادفاتی قطعی است؟

تأثیر فعالیت بدنی در پیشگیری از بروز بیماری های عفونی

افراد در معرض خطر HIV به کجا مراجعه کنند؟

معاون اجتماعی پلیس راهور ناجا درباره حوادثی که در آن 
عابر پیاده حضور دارد، توضیحاتی داد.

به گزارش »صبــح امروز« به نقل از باشــگاه خبرنگاران 
جوان، عین الله جهانی با اشــاره به وظایف عابران پیاده در 
تردد از خیابان ها اظهار کرد: ماده ۲6 قانون رســیدگی به 
تخلفات رانندگی اشــاره بر این دارد کــه اگر عابر پیاده از 
محل هــای مخصوصی که برایش پیش بینی شــده، عبور 
نکند و راننده  وســیله  نقلیه ای با ایــن عابر برخورد کند و 

دارای چهار شرط باشد، عابر پیاده مقصر شناخته می شود.

وی افزود: این شــروط برای راننده شامل گواهینامه مجاز، 
ســرعت مجاز، وســیله نقلیه هیچ نقص فنی موثر در آن 
تصادف نداشــته باشــد و راننده تمام تلاش خود را برای 
پیشــگیری از تصادف به کار بسته باشــد. در این صورت 

راننده هیچ مسئولیت مدنی و کیفری نخواهد داشت.
به گفته معاون اجتماعــی پلیس راهور ناجا در مکان هایی 
مثل اتوبان ها برابر مــاده ۴ قانون ایمنی راه ها و راه آهن، 
اگر عابر پیاده در اتوبان تردد کند و تصادفی پیش بیاید عابر 
پیاده مقصر شناخته می شود و منظور از اتوبان در این قانون 

بزرگراه های درون شهری نیست.
وی تصریــح کرد: همکاران ما اگر تشــخیص بدهند عابر 
پیاده را 100 درصد مقصر حادثه می دانند، اما اگر در برخی 
از تصادفات مشاهده کنند که مسبب و علت حادثه دو مورد 
است، اگر به نتیجه برسند هم عابر پیاده و هم وسیله نقلیه 
مقصر حادثه اند، عابر پیاده و راننده خودرو 50 درصد مقصر 

شناخته می شوند.
جهانی گفــت: معمولا هر بزرگراه یــا اتوبانی با نرده های 
فلزی بســته شــده که عابر پیاده از آن عبــور نکند و این 

نرده ها حریم پل عابر محســوب می شــوند، اما اگر این ها 
نباشــد آنچه که در رویه کار است، بسته به راه ها متفاوت 
می شــود. ممکن اســت زمانی در اتوبان باشــد و سرعت 
وســایل بالا باشد که ۲00 متر این طرف و آن طرف پل را 
در نظر می گیرند. در بزرگراه ها و خیابان ها معمولا بسته به 
شــرایط راه بین 100 تا 150 متر را در نظر می گیرند و این 
فاصله حریم پل محسوب می شــود. اگر چهار شرطی که 
گفته شد را راننده رعایت کرده باشد عابر پیاده 100 درصد 

مقصر شناخته می شوند.

ســخنگوی وزارت بهداشــت با اشــاره به اهمیت ورزش و 
فعالیت بدنی، گفــت: فعالیت بدنی علاوه بــر جلوگیری از 
بیماری های غیرواگیر، در تقویت سیستم ایمنی برای مقابله 

با بیماری های عفونی نقش مهمی دارد.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایسنا، سیما سادات لاری 
با بیان اینکه »شــیوع بیماری کرونا بیش  از  پیش نشان داد 
فعالیت بدنی نــه تنها در پیشــگیری و کنترل بیماری های 
غیرواگیر، بلکه در تقویت سیســتم ایمنی بدن برای مقابله با 
بیماری های عفونی اهمیــت دارد« اظهار کرد: فعالیت بدنی 
منظم در پیشــگیری و درمان بیماری های غیرواگیر از جمله 
بیماری های قلبی، ســکته مغزی، دیابت، سرطان ها، ارتقای 

سلامت و پیشگیری از فشارخون بالا نقش دارد. 
لاری ادامه داد: متاســفانه در دوره شــیوع ویروس فعالیت 
بدنی و ورزش کردن در جامعه به شــدت کم شــده و این 
موضوع یک زنگ خطر جدی است. بهتر است در این دوران 
فعالیت بدنی به دور از جمعیت و تماس با سطوح ورزشی در 
بوســتان ها و صندلی پارک ها انجام شود. برخی منابع علمی 
در مورد حفظ فاصله فیزیکی هنگام فعالیت ورزشی با توجه 
به پخش شــدن ترشحات تنفسی را توصیه کردند پس بهتر 
است فاصله حدود 5 متری از سایر افراد هنگام ورزش رعایت 
شــود و افراد موازی باهم قرار گیرنــد و از ورزش در اماکن 

سربسته و باشگاه ها خودداری کنند.

رئیس اداره ایدز و کنترل بیماری های آمیزشی 
وزارت بهداشــت با تاکید بر اینکه تمام مراحل 
اخذ تســت اچ آی وی در نهایــت محرمانگی 
صــورت می گیــرد، در عین حال بــر اهمیت 
شناسایی به موقع بیماران تاکید کرد و گفت: با 
تشخیص زودهنگام بیماری و شروع درمان، نه 
تنها فرد عمر طبیعی خواهد داشت، بلکه قابلیت 
انتقال بیماری به دیگــران نیز نزدیک به صفر 

می شود.
بــه گزارش »صبــح امروز« به نقل از ایســنا، 
پروین افســر کازرونی با بیــان اینکه »زمانی 
که ویروس اچ آی وی وارد بدن فرد می شــود 
بلافاصلــه علائم در فرد بــروز پیدا نمی کند« 
اظهار کرد: ویروس وارد بدن فرد شــده و طی 
دوره ای طولانــی بــه تدریج شــروع به تکثیر 
می کند و لنفوســیت ها و سلول های ایمنی بدن 
را هدف قرار داده، وارد آن ها می شــود و شروع 
به رشــد و تکثیر می کند و به تدریج ســلول ها 

تخریب می شوند.
به گفته وی درصورتی که ویروس وارد بدن فرد 
شود و فرد به ســرعت برای تشخیص مراجعه 
کنــد، بلافاصله دارودرمانی برای او آغاز خواهد 

شد. داروها ویروس را مورد حمله قرار می دهند 
و همین موضوع ســبب می شود سطح ویروس 
کاهش یابد و مهار شــود و از پیشرفت ویروس 
که به تدریج ســبب تضعیف سیســتم ایمنی 
آگاهی  بنابراین  می گردد، جلوگیری می شــود. 
در مــورد اینکه عفونــت اچ آی وی در صورت 
تشخیص زودهنگام، شــروع درمان و پایبندی 
قابل کنترل اســت و همچنین آگاهی نســبت 
به این عفونت و راه های انتقال آن بســیار مهم 
است.کازرونی درباره راه های انتقال ویروس اچ 
آی وی، توضیح داد: ترشحات جنسی فرد آلوده، 
ترشــحات خونی و انتقال از مادر به کودک در 
دوران بارداری و شــیردهی، ســه شیوه انتقال 
ویروس به ســایرین هســتند. با آگاهی نسبت 
بــه راه های انتقال ویروس اگــر رفتاری وجود 
داشته باشــد که احتمال دهند در معرض ابتلا 
بــه ویروس بودند می توانند به مراکز مشــاوره 
بیماری های رفتاری مراجعه کنند. در این مراکز 
آموزش، مشــاوره و تست اچ آی وی در نهایت 
محرمانگی و به شــکل رایگان انجام می شود 
و در صورتی که تشــخیص دهند فرد مبتلا به 
اچ آی وی اســت، درمان شروع می شود و کلیه 

خدمات آزمایشگاهی، بررسی بالینی، ارائه دارو، 
مشاوره و توانمندسازی فرد در مراقبت از خود و 

خانواده... رایگان خواهد بود.
چرایی افزایش تعداد زنان مبتلا

بــه گفته رئیس اداره ایدز و کنترل بیماری های 
آمیزشــی طی ســال های اخیر درصد زنان در 
موارد شناســایی شــده اچ آی وی بالاتر رفته 
اســت، اما اکثر این خانم ها کسانی هستند که 
متاهل و متعهد هستند و رفتار پرخطر نداشتند، 
ولی چون همسرشان به اچ آی وی مبتلا بوده 
و آگاهی کافی هم نداشته، سبب شده ویروس 
به همســرش منتقل شــود. بنابراین نباید این 
تصور وجود داشــته باشــد که فرد مبتلا حتما 
بی بندوباری جنســی و یا اعتیاد تزریقی داشته 

که به اچ آی وی مبتلا شده است. 
وی با تاکیــد بر محرمانگی انجام مشــاوره و 
تست تشــخیص اچ آی وی، گفت: افرادی که 
به مراکز مشــاوره بیماری های رفتاری مراجعه 
می کنند، داوطلب انجام مشاوره و تست هستند 
و پرسنل مراکز درخصوص نحوه برخورد با این 
افراد آموزش دیدند، به هیچ  عنوان در ابتدا اسم 
و فامیل و کارت شناسایی از فرد مراجعه کننده 

درخواست نمی شــود و او می تواند هر اسمی را 
که انتخاب می کند به پرســنل اعلام کند، این 
اسم تبدیل به یک کد می شود و از زمان انجام 
تست آن کد ملاک ما خواهد بود و در صورتی 
که فرد مبتلا باشد، با این کد مراحل مراجعه به 

پزشک و دریافت درمان را آغاز می کند.

گفتنی اســت افــراد می توانند جهت کســب 
اطلاعات مرتبط بــا اچ آی وی و بیماری های 
آمیزشــی و دریافت آدرس و تلفن کلیه مراکز 
ارایه خدمات آموزشــی و... به ســایت وزارت 
 WWW.HIV-STI.IR بهداشــت بــه آدرس

مراجعه کنند.

گفت وگو با مردی که از آمریکا به ایران آمده تا مدرسه بسازد؛

مدرسه سازی کنید تا فرهنگ زنده بماند
 حاج حســن حیدری در 
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ی 
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سال 13۲۲ و لیسانس 
و  دارد  فارسی  ادبیات 
در رشته الهیات نیز در 
کشــور  خــارج 
به  اســت  تحصیل کرده 
زیادی  اشعار  دلیل  همین 
از مولانا و حافظ می خواند 
پایه  معرفت شــناختی  و 
در  اهدافــش  اصلــی 
اســت.  مدرسه ســازی 
حیدری از علت بازگشتش به ایران و توسعه 
فرهنگــی که همیشــه به دنبــال آن بوده، 

می گوید. 

از چــه زمانی تصمیم گرفتید که خیر 
مدرسه ساز شوید؟

از زمانی که جوان بودم در نظر داشــتم که 
این کار را انجام دهم و خداوند هم امکاناتی 
به خانواده ام عطا کــرده که تصمیم گرفتم 
آن را در راه مدرسه ســازی هزینــه کنــم. 
زمانی که در اروپا و آمریکا زندگی می کردم 
متوجــه این موضوع که بیــن ما و آن ها از 
نظر عاطفــی و فرهنگی تفاوت وجود دارد. 
از خانواده  درواقع فرزندان بیشــتر آن هــا 
جدا می شوند و شــرایطی متفاوت با ایران 
دارند. برای همین به ایران برگشــتم چون 
توســعه فرهنگی که مدنظر دارم آنجا وجود 

نــدارد و دیگر این که از عواطف ریشــه ای 
جدا می شــد. هر چند از حدود ۴0 سال قبل 
تاکنون کمک های غیرمســتقیم به مدارس 

آموزش وپرورش داشته ام.
اولین مدرسه را کجا ساختید؟

در  مدرســه  ســه  پیــش  ســال   7-6
بــه  و  ســاخته  سیستان وبلوچســتان 
آموزش وپــرورش اهدا کردم. دو ســال قبل 
هم یک مدرسه در روســتای فریزی مشهد 

اهدا کردم.
چرا مدرسه سازی را انتخاب کردید؟

 چون معتقــدم نتیجه و حاصــل عمر افراد 
وظیفه ای  مدرسه ســازی  و  اســت  فرهنگ 
اســت که باید انجام مــی دادم، این وظیفه 

هر انســانی اســت که آنچه توانایی دارد در 
خدمــت خلق قرار دهد. معتقــدم با خرافات 
به جایی نمی رســیم بلکه ایــن علم و منطق 
اســت که موجب پیشــرفت انسان می شود، 
هــدف از خلقت انســان این اســت که به 
معارف دست پیدا کند. از کودکی امور خیریه 
ازجمله مدرسه ســازی را دوست داشتم چون 
پدرم در امر خیر مشــارکت داشت و از تجار 
بزرگ ایران و کارخانه دار بود، هم اکنون هم 
خیریه ای راه انــدازی کرده ایم و به نیازمندان 

کمک می کنیم. 
نکته اینجاست مدارس فعلی با مدارس ۴0-

50 ســال قبل قابل مقایســه نیستند چون با 
کمک خیرین مدرسه ســاز، مدارسی که نیاز 

به تعمیر داشته، بازسازی شدند و در بسیاری 
از مناطق که مدرســه نداشته اند ساخته شده 

است. 
آخرین مدرسه ای که در حال ساخت 

دارید چه وضعیتی دارد؟
بــرای مدرســه جدیــد 8 میلیــارد تومان 
پیش بینی شــده اســت و از چنــد روز دیگر 

پرداخت های مالی شروع می شود.
موقع افتتاح مدرسه ای که می سازید 

چه حسی دارید؟
برای افتتاح مدرســه فریزی جشــن گرفتند 
دانش آموزان دختر در مدرســه آنقدر شادی 
می کردند که من نیز سرشار از شادی و سرور 

شدم. بهترین روز زندگی ام بود.
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موزه ها به موزه می پیوندند
 محمدرضا پهلوان

رئیس گروه موزه های استان خراسان رضوی
امروزه شــی ء محور بودن آثار به  نمایش  در آمده در موزه ها، 
باعث شــده که مخاطبان اندک شــوند و ضروری است که 
تجدیدنظــری در طرح و محتوای موزه هــا، صورت پذیرد. 
بی دلیل نیســت که اخیراً، ایکوم در تعریف خود از موزه ها، 

تأمل دارد.
پیشــرفت فنّاوری و ارتباطات به قدری سریع است که برای 
انجام بســیاری از امور، خیلی زود، دیر می شود، و همین امر 

سبب تغییر سلیقه بازدیدکنندگان از موزه ها شده است.
موزه های سلفی

عمر شکل گیری این موزه ها را باید مرهون بروز و ظهور دوربین های دیجیتالی دانست، آنچه 
باید مورد توجه قرار گیرد، برآیند عکاســی و بازتاب آن در جامعه اســت. حال با دوربین های 
پیشرفته و حرفه ای و چه با دوربین عکاسی یک تلفن همراه، قاطعانه می توان گفت که عکس 
گویاترین رسانه در معرفی یک موزه است و بعضاً به  تنهایی یک رسانه مؤثر و تأثیرگذار است 

و عکاسی سلفی به جذابیت های آن افزوده است.
ایجاد موزه های ســلفی در دنیا،  پدیده نوظهوری است که مدیون ساخت تلفن همراه دارای 
دوربین اســت، این موزه ها، موضوع های متنوعی دارند، موزه سلفی لس آنجلس یک عکس 
هوایی و مجســمه های هیجان انگیزی برای ســلفی گرفتن طراحی کرده است، موزه سلفی 
نیویورک آثار و شــاهکارهای نقاشی همچون »ونســان ونگوگ« و»کلود مونه« را دستمایه 

کار خود قرار داده است.
موزه ســلفی دبی در چندین حوزه مانند شــکوفه های گیلاس، شکلات، طرح های سه بعدی 
و خطای دید را سوژه عکاسی ســلفی قرار داده و سالن های ویژه ای برای عکاسی زوج های 
جــوان و جشــن تولد در نظر گرفته و حتی عکاســان حرفه ای را هم بــه کار گمارده که از 

بازدیدکنندگان عکس بگیرند.
هم چنین موزه سلفی کوالای مالزی، طراحی و آرایه های زیبا همراه با تم کاپ کیک، بستنی 
خوشمزه و چای مخصوص، و ابزار تشویقی و تخفیف خرید آنلاین برای بازدیدکنندگان خود، 

در نظر گرفته است.
در دیگر موزه های سلفی در دنیا در ارمنستان، میامی آمریکا، مجارستان، صربستان، لهستان، 
اسکاتلند و... به اشکال مختلف از جمله ســاخت و نمایش فیلم، پویانمایی های ماجراجویانه 

ویژه کودکان و نوجوانان، علاقه مندان خود را به بازدید از این موزه ها، ترغیب می کنند.
پیام رســان پر مخاطب اینســتاگرام که روزانه صدها هزار عکس از سوی کاربران خود، رد و 
بدل می کند هم، از قافله عقب نمانده و موزه ســلفی اینســتاگرامی را در دستور کار خود قرار 
داده است. البته عکاسی از موزه ها و خصوصاً سلفی گرفتن، بهترین روش معرفی است. ولی 

در بعضی موارد می تواند به آثار موزه ای آسیب برساند.
نورهای مضر و پرتوافکن و رفت وآمد مابین و کنار آثار موزه ای، در صورت عدم رعایت اصول 
عکاسی و آداب بازدید از موزه، به آثار آسیب خواهد رساند و به همین دلیل بعضی از موزه ها، 

به  درستی از گرفتن عکس های سلفی ممانعت می کنند.
ولی این ســؤال همچنان مطرح است که بیشتر  این موزه هایی که نام  برده شد، ظاهراً شبیه 
یک استودیوی پیشرفته عکاسی هستند و این که چطور موفق به ارسال محتوا و مفهوم موزه 
خود خواهند بود، جای تحقیق و پژوهش بیشتری است و به همین دلیل ضرورت بیشتری در 

تعریف موزه و با توجه به سلیقه بازدیدکنندگان وجود خواهد داشت.
بســیاری از موضوعات دیگر که از حوصله این یادداشــت خارج است و در شرایط کنونی و 
شــیوع ویروس کرونا )کووید 19( که موزه ها را به تعطیلی کشانده و طرح و محتوا و مفهوم 
موزه ها در دوران نامعلوم وجود کرونا و پســاکرونا، پیش بینی شــده تا شاهد به موزه پیوستن 

موزه ها نباشیم.

چرا بافندگان خراسان جنوبی کمترین سطح 
دستمزدها را دارند؟

 عبدالله احراری

اخیرا ســوالی را در گروه های مختلف منتســب به شبکه دســتبافته ها و پیشه مطرح نمودم 
کــه عزیزان دیدگاه هــای خود را در خصوص علل دســتمزد کمتر بافندگان فرش اســتان 
خراسان جنوبی مطرح نمایند. در بین دیدگاه های ارسالی نقطه نظر جناب علی حیدری فعال 
فرش بختیاری نکته های بســیار مهمی داشــت که عیناً تقدیم شما خوانندگان عزیز روزنامه 

ذستبافته ها می گردد.
بعد از مشارکت گذاشتن موضوع قیمت بافت، یکی از عزیزان عکس یک فرش نقشه ترکمن 
را به قیمت 3 میلیون و 800 هزار تومان با ابعاد 5/1 × 5/۲ به مشارکت گذاشتند. این قیمت 
برای یک فرش حدودا چهار متری بسیا ناچیزاست. در صورتی که یک فرش بختیار با همین 

ابعاد 16 میلیون تومان فروش می رود.
تا حدودی معلوم شــد که تولید برای استاد کاران وکسانی که در این مناطق تولید می کنند، 
صرفه اقتصادی ندارد و این عزیزان برای جبران فشار به دستمزد بافنده می آورند. البته بافنده 
هم بی تقصیر نیســت که بعدا توضیح داده می شود. ولی آیا مقصر اصلی چه کسی است؟ به 

نظر بنده تولیدکننده نا آگاه.
امروز دوره ضعیف بافی به پایان رســیده اســت. اگر در نمایشگاه های قبلی دوری می زدیم، 
متوجه می شــدیم که بهترین فرش ها که با قیمت خوب به فروش می رفتند یا قشقایی بود یا 
بختیار یا کردستان و یا بیجار. میانگین قیمت هم متری 7 میلیون تومان. این فرش ها از نظر 

رنگ، پشم، نقشه همه بازاریابی شده بودند و به راحتی به فروش می رسیدند.
فروش خوب باعث می شــود تولید کننده ســود خوبی کند و رقابت برای دادن مزد خوب بین 
تولید کننده ها ایجاد می شــود و مزد بافت خود به خــود بالا می رود و به نظر من هیچ لذتی 

بالاتر از خدمت به بافند برای تولید کننده نیست.
خلاصه مطلب چین کمونیســت برای من مسلمان مهر و تســبیح با خاک سیدالشهدا تولید 
کرده و به من می فروشــد. ولی من تولید کننده فرش، باســلیقه هم وطنم غربیه هستم و به 

تولید فرسایشی ادامه می دهم.

یادداشت

روزنامه دستبافته ها

از 1۰ اثر موسیقایی پیرامون پیامبر اکرم)ص( 
حمایت می شود

ایجاد نمایشگاه آثار میراث فرهنگی سنگی در 
محل سایت گردشگری

جشــنواره ملی موســیقی نغمه های 
محمدی)ص( از هنرمندانی که بتوانند 
اثری فاخر پیرامون پیامبر اکرم )ص( 

تولید کنند، حمایت می کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از روابط عمومی ســپهر سوره 
هنر، جشنواره ملی موسیقی نغمه های 
محمدی)ص( به لحاظ مالی و علمی 

از 10 هنرمند یا گروه موسیقی که بتوانند اثری فاخر پیرامون 
پیامبــر اکرم تولید کننــد، حمایــت می کند.موضوعات این 
جشنواره ازجمله شــخصیت والای پیامبر اکرم، پیامبر اکرم 
در قــرآن کریم، پیامبر اکرم و محــور وحدت، و پیامبر اکرم 
و عترت اســت.این جشنواره در دو بخش تجلیل از »برترین 
آثار موســیقیایی پیرامون وجود مبارک حضرت رسول اکرم« 
و »حمایــت از 10 هنرمند یا گروه هنری برتر برای تولید 10 

اثر شاخص موسیقایی پیرامون حضرت 
رسول اکرم« برگزار می شود.در بخش 
حمایت از آثــار هنرمندان یا گروه های 
می توانند  علاقمندان  جشنواره،  هنری 
در گونه هــای متنوع حوزه موســیقی 
و ســرود، طرح و ایده تولیدی خود را 
در موضوع جشــنواره به همراه سوابق 
و نمونه آثار خود ارســال  کنند.شورای 
علمی جشــنواره ملی موسیقی نغمه های محمدی)ص( پس 
از ارزیابی، 10 هنرمند یا گــروه هنری برتر را طی فرایندی 
تخصصی )از ایده تا تولید( برای تولید اثر شــاخص، حمایت 
خواهــد کرد.علاقمندان می توانند آثار خــود را تا تاریخ 15 
دی ماه 1399 به پایگاه )www.artfest.ir( ارســال کرده و 
برای اطلاع از جزئیات بیشتر درباره ساختار آثار ، نحوه ارسال 

و ثبت نام به پایگاه )www.artfest.ir( مراجعه شود.

رئیس اداره میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع  دســتی 
شهرســتان های تربت حیدریه و زاوه گفت: نمایشگاه اشیای 
تاریخی سنگی در محل ســایت گردشگری کارخانه سیمان 

زاوه به همت و تلاش دوستدار میراث فرهنگی برگزار شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
اداره کل میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراسان رضوی علی محمدی امروز با اعلام این خبر افزود: 
این آثار فرهنگی و تاریخی شامل دستاس، سنگ های آسیاب 
و روغن گیرهای سنتی اســت که علاوه بر جذابیت بصری 
برای گردشگران، باعث حفظ و انتقال دانش و هنر پیشینیان 

به نسل آینده می شود.
او ادامه داد: اشــیای به نمایش گذاشــته شده از طریق اهدا 
و خرید توســط محمدرضا توکلی زاده از علاقه مندان حوزه 
میراث فرهنگی جمع آوری شــده که او عــلاوه بر این کار 
شایســته و ارزشمند در ســایر حوزه های میراث فرهنگی به 

ویژه حمایت های مالــی و معنوی در ثبت ملی آثار تاریخی، 
بررســی و شناسایی شهرستان، انجام مطالعات ژئومغناطیس 
محوطــه دامســک و ســایر طرح های گردشــگری نقش 

برجسته ای داشته است.
شهرستان زاوه با 90 اثر تاریخی شناسایی شده و ۲0 اثر ثبتی 

در 180 کیلومتری مشهد مقدس واقع شده است.

رونویسی سینمای ایران از هالیوود؛

اتفاقی ناخوشایند که به نفع سینمای ایران نیست
بازســازی  بی تردیــد   
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کلاســیک  فیلم  های 
یا  جهان  ســینمای 
از  آزاد  برداشــت 
کار  خارجی  فیلم  های 
شایسته  ای است، به این 
اثری  خلق  به  که  شرط 
ایرانیزه برای تماشــاگر 
غیر  در  بینجامد.  ایرانی 
ایــن صــورت نمایانگر 
کاهلی، نداشتن جسارت 
و خلاقیت کارگردان اســت. در چند سال 
اخیر برخی کارگردانان ســینمای ایران به 
تقلید یا کپی برداری از فیلم  های هالیوودی 
یا اروپایی می پردازند، فیلم هایی که نه تنها 
برابر اصل نمونه  های خارجی نیستند، بلکه 
به لحاظ ســاختار، کارگردانــی و فیلم نامه 
بازســازی و کپی برداری  لنگ می زننــد. 
برخی کارگردانان ایرانی از فیلم های مطرح 
خارجی اتفاقی نیســت که به نفع سینمای 
ایران باشد، چرا که بیشتر این بازسازی  ها 
تا به امروز فاجعه بوده اند. ســینمای ایران 
گاه چنان دچار کمبود ســوژه می شود که 
حتی برخــی تهیه کنندگان ســراغ فیلم 
فارسی  های پیش از انقلاب می روند و آنها 
را با بازیگران و شرایط کنونی البته با کمی 
دخل و تصرف بازســازی می  کنند. گاه نیز 
به کپی کردن و بازسازی فیلم های خارجی 
می  پردازنــد. این تقلید زمانی دســتخوش 
تغییراتی می  شود و گاه ساختار و درون مایه 
فیلم همان اســت. ولی در بیشــتر موارد 
بیراهــه می  روند و کپی هایشــان هیچگاه 
برابر اصل نمی  شــود. در این نوشــتار به 
برخی آثار ســینمای ایران پرداخته ایم که 
تقلیــد و کپــی برداری هایی ناشــیانه از 

فیلم های خارجی است.
جیب  بر خیابان جنوبی

فیلــم »جیب  بر خیابان جنوبی« ســاخته 
سیاوش اســعدی منتقدان را در جشنواره 
فجر به وجــد آورد؛ در حالــی که پس از 
جشــنواره منتقدان و تماشاگران نکته بین 
دریافتند که این اثر ایرانی، بازسازی پلان 
بــه پلان بســیاری از قســمت های فیلم 
مارکوس«  اثر»جیمی  »دزدان«  اسپانیایی 

اســت. اسعدی در تیتراژ پایانی اشاره کرده 
کــه فیلمــش اقتبــاس از یک داســتان 
فرانسوی، با احترام به فیلم »دزدان« است. 
امــا آنچه در »جیب بر خیابان جنوبی « به 
چشــم می  خورد، بیش از اقتباس است. به 
نظر می رسد حتی نورپردازی مشابه با فیلم 
»دزدان« در ســکانس کپی شــده تمرین 
جیب  بری با مانکــن، چیزی بیش از یک 

احترام باشد!
دو خواهر

محمد بانکــی در فیلم »دو خواهر« نما  به 
 نمــای فیلــم »دو تــا کافیه« ســاخته 
»فرناندوتروبا« را به تصویر کشــیده است. 
شخصیت ها و دیالوگ  ها تقلیدی و بارزترین 
بخش کپی  شده موهای گلزار است که در 
نقش دو برادر باز و بســته می  شوند. علاوه 
بر کپی  برداری، ضعــف کارگردانی نیز به 
شــدت محسوس اســت. در »دو خواهر« 
همه آنچه در نسخه هالیوودی  اش به چشم 
می خورد، در سطحی بسیار ضعیف بازسازی 
شده است. فیلمی زیر استاندارد که قرار بود 
با بازی ســتارگانی چون محمدرضا گلزار، 
نیکــی کریمی، الناز شاکردوســت و حامد 
کمیلی گیشــه را فتح کنــد ولی چون در 
دیالوگ  ها، دکوپاژ و میزانسن، بنا را بر کپی 

 کاری صرف گذاشته بود شکست خورد.
کافه ستاره

 

فیلم »کافه ســتاره« به کارگردانی سامان 
مقدم با بازی حامد بهداد، افســانه بایگان، 
پژمان بازغی و رویا تیموریان ســاختاری 
متفاوت از فیلم  های متداول و رایج سینمای 
ایران دارد. یک کارگردانی هوشــمندانه با 
فیلــم نامه ای قوی و شــخصیت هایی که 
بسیار خوب پرداخت شده اند. اما اگر سینما 
میداک«  »کوچه  مکزیکی  فیلم  دوســتی 
ســاخته »جورج فونس« را دیده باشد، به 
این نکته پی می برد داستان، شخصیت ها، 

فلاش بک ها و ساختار اپیزودیک این فیلم، 
در »کافه ســتاره« تکرار شــده است. دو 
دوست که رویای ســفر به ایالات متحده 
دارند، قتل ناخواسته، مرد هوس باز و مرد 
فالگیر همه در» کافه ستاره« کپی برداری 

شده است.
زن بدلی

 

مهرداد میرفلاح در فیلم »زن بدلی« یکی 
از فاجعــه  بارترین بازســازی ها را از روی 
نمونه خارجی انجام داده است. این فیلم با 
بازی رامبد جوان و ماهایا پطروســیان، در 
حقیقت کپی کاملی از فیلم »مرد خانواده« 
ســاخته »برت راتنر« بــا بازی »نیکلاس 
کیــج« و »تئا لئونی« اســت. نکته جالب 
درباره این فیلم این است که حتی بعضی از 
دیالوگ هایش هم به همان شــکل اصلی 
باقــی مانده و تغییری نکرده اســت. »زن 
بدلــی« یک کپی درجه چندم از روی فیلم 
موفق »مرد خانواده« اســت، با این تفاوت 
که جای مــرد و زن در فیلم تغییر یافته و 
حتی سکانس ها در دو فیلم مشابه هستند.

چپ دست

فیلم »چپ دست« آرش معیریان هم کپی 
مو به موی فیلم »50 قرار اول« ســاخته 
»پیتر ســگال« با بازی »آدام ســندلر« و 
»دریو باریمور« است. فیلمنامه نویس حتی 
زحمــت تغییــر ظاهری شــخصیت های 
داستان را هم به خود نداده است. »50 قرار 
اول« یک  کمدی–رمانتیک نســبتا قانع 
کننده اســت اما در »چپ دســت« همه 
عناصر فیلم و بازی هــای حمید گودرزی، 
لیلا اوتادی و رضــا داوودنژاد تصنعی و به 
شــدت آزاردهنده اســت. شخصیت اصلی 
تلاش دارد هم داستان را پیش ببرد و هم 
تماشــاگر کم انتظــارش را راضی کند به 
همین خاطر در مقایسه با نمونه خارجی اش 

به شدت لوده است.

آتش بس
 

فیلم »آقا و خانم اسمیت« به کارگردانی »دوگ 
لیمن« اکشــنی معمولی با بــازی »برد پیت« و 
»آنجلینا جولی« است که به سبب اتفاقات پشت 
پرده اش شــهرت زیادی دست و پا کرد. تهمینه 
میلانــی در نســخه ایرانــی آن »آتش بس« 
تغییراتــی ایجاد کرد. شــخصیت های اصلی به 
جای این که مامور باشــند، دو مهندس شدند و 
بحث فمینیســم نیز در آن موج می زند. با وجود 
اذعــان منتقدان بــه کپی بودن فیلــم، میلانی 
نپذیرفت فیلمش کپی ایرانیزه شــده فیلم »آقا و 
خانم اســمیت« است و اعلام کرد فیلم نامه اش 
اورجینال بوده اســت. »آتش بــس« با اتکا به 
ســتاره هایش محمدرضا گلزار و مهناز افشــار 

پرفروش شد.
زندگی جای دیگری است

فیلم »زندگی جای دیگری است« به کارگردانی 
منوچهر هــادی با بــازی حامد بهــداد، نیکی 
کریمی، یکتا ناصر و پارسا پیروزفر، با وجود فیلم 
نامه ای ســاختارمند به اذعان برخــی منتقدان 
شــباهت عجیــب و غریبی به فیلــم »زیبا«ی 
»آلخاندرو گونزالس ایناریتو« دارد. اما هادی در 
مصاحبه هایش در جشــنواره فجر گفت: »وقتی 
فیلم نامه را می نوشــتیم اصلا بــه »زیبا« فکر 
نمی کردیــم و اصلا نمی دانســتیم چنین فیلمی 
ساخته شــده است! بعدها عده ای گفتند کمی به 
آن فیلم شباهت دارد و دیدیم راست می گویند.« 
هادی ادعای کپی بودن فیلمش را نمی پذیرد و 
معتقد است این صرفا یک تصادف است؛ آن هم 

درباره فیلمی تا این اندازه مطرح!
مارمولک

فیلم »مارمولک« ســاخته کمال تبریزی که 
اثری درام کمدی، بــه تهیه  کنندگی منوچهر 
محمدی و با بازی پرویز پرســتویی اســت، 
نگاهی ویژه به مسائل و شخصیت های جامعه 
ایران دارد. این فیلم اقتباســی از فیلم کمدی 
»ما فرشــته نیســتیم« به کارگردانی »نیل 
جردن« و بازی »رابرت دنیرو«، »شان پن« و 
»دمی مور« در ســال 1989 میلادی اســت. 
فیلم »ما فرشــته نیستیم« روایتگر داستان دو 
محکوم اســت که از زندان فــرار کرده اند و 
مجبور می شوند برای عبور از مرز، برای مدتی 
در یک شــهر مرزی نقش کشیشان را بازی 
کننــد. وانمود کردن به کشــیش بودن باعث 

می شود که در درون متحول گردند.
من و تو

 

محمد بانکی در فیلم »من و تو« نیز اقدام به 
کپی بــرداری کرده اســت. فیلمــی کمدی 
رمانیتک که بازیگرانی چون الناز شاکردوست، 
محمدرضا گلزار و بهنــوش بختیاری در آن 
ایفای نقش کرده اند. »من و تو«  ماجرای دو 
جوان اســت که مجبور می شوند مدتی نقش 
نامزدهای یکدیگر را بــازی کنند. اما درگیر 
ماجراهای مختلفی شده و پس از مدتی واقعا 
به یکدیگر علاقه مند می شوند. »من و تو« از 
روی فیلم »خواستگاری« به کارگردانی »آنی 
فلچر« و بازی »ســاندرا بولاک« و »رایان 
از  برخــی  و همچنیــن  کپــی  رینولــدز« 
صحنه های آن از فیلم »مادرشوهر هیولا« با 

بازی »جنیفر لوپز« الگوبرداری شده است. 
همه چی آرومه 

نخستین تجربه کارگردانی مصطفی منصوریار 
»همه چی آرومه« به نویســندگی محمدرضا 
آریان و تهیه  کنندگی امیر سمواتی که در آن 
مجید صالحی، علــی صادقی، رضا داوودنژاد، 
جواد عزتی، سیاوش خیرابی و کیانوش گرامی 
نقش آفرینی کرده اند، تقلیــدی تمام عیار از 
فیلــم کمدی پرفروش »خمــاری« محصول 
۲009 با بازی »برد لی کوپر«، »اد هلمس«، 
»جاســتین بارتا« و ... اســت که در گیشــه 
ســینماها موفق بود. فیلم »همه چی آرومه« 
ماجرای چهار جوان را به تصویر می کشــد که 
در اثــر خوردن نوعی قــارچ از حالت طبیعی 
خارج شــده و با یکدیگر مواجه می شــوند و 

ماجراهای طنزی بین آنها رخ می دهد. 
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تأثیر نبود مدیریت واحد شهری در بحران 
حاشیه نشینی درمشهدالرضا

سیدمهدی سادات/فعال حوزه مدیریت شهری 

حاشیه نشینی، یکی از بزرگ ترین مشکلات و چالش های  
کلان شهرهای امروزی در تمام دنیاست. در شهر مشهد 
هم  در نیم قرن گذشته رشد فزاینده حاشیه نشینی موجب 
تحمیــل هزینه های مــادی و معنوی زیــادی به  این 
بزرگ ترین کلان شهر مذهبی دنیا شده است و چنانچه 
جلوی این پدیده گرفته نشود، موجب بحران ها و تولید 
ناهنجاری های زیاد اجتماعی و شهری در آینده خواهد 

شد. بر اســاس آمارها، نزدیک یک میلیون نفر از جمعیت مشهد در مناطق کم برخوردار زندگی 
می کنند، بخش هایی از مناطق ۲و3و۴و5و6 شــهرداری عمده جمعیت حاشیه نشین مشهد را به 
خود، اختصاص می دهند. جمعیت کثیری نیز، در مرز و  خارج از حومه شــهر مشهد وجود دارند 
که مشکلاتشــان مستقیم یا غیرمستقیم به شهر مشهد مربوط می شود. در  طی سالیان گذشته 
دستگاه های مختلف اجرائی، به خصوص شهرداری مشهد مقدس، اقدامات متعددی درحدتوان و 
بضاعت مالی وقت، در راستای رفع مشکلات مناطق حاشیه نشین، به صورت جداگانه انجام دادند، 

ولی هیچ کدام مانع از رشد حاشیه نشینی در مشهد نشده است.
بر اســاس پژوهش های آسیب شناسانه، پدیده حاشیه نشینی در مشهد، علل متعددی مثل نبود 
فرصت معیشت وعدم توسعه یافتگی در روستاها، هم جواری ایران و افغانستان، نبود برنامه ریزی 
و مدیریت واحد شــهری، وجود اراضی رهاشده در حاشیه شــهر، عدم ارتقا ارزش ها و فرهنگ 
روستایی، عدم نظارت کافی  دستگاه های  مربوطه  برساخت وسازغیرمجاز در حاشیه شهر، وجود 
بنگاه های غیرمجاز املاک  و اراضی، کمبود فرصت های شغلی در روستاها، کم آبی و خشک سالی 
در مناطق روســتایی هم جوار، نگاه های مقطعی کوتاه مدت به حل مســئله حاشیه نشینی، موانع 

قانونی و حقوقی و ... در کنار جاذبه های اجتماعی، مذهبی و اقتصادی شهر مشهد داشته است .
به طورکلی اقدامات مربوط به حل مشــکلات حاشیه نشینی در سه دسته تقسیم بندی می شوند: 
دســته اول اقداماتی که  در داخل مناطق حاشیه نشین که هم اکنون جز مناطق کم برخوردار در 
محدوده شهری هستند، بایستی انجام پذیرد، مثل مشکلات دفع فاضلاب، ساختمان های ناایمن، 
تعیین تکلیف طرح تفصیلی این مناطق، بهداشت، زیرساخت های فرهنگی و آموزشی موردنیاز، 
دسترســی به حمل ونقل عمومی آســان، امنیت اجتماعی، دسترسی به تسهیلات شرکت های 
خدمات رســان، فضای سبز اســتاندارد و ... قدر مسلم شهرداری مشهد در حد اختیارات قانونی، 
خدمات شهری لازم را به ساکنان این مناطق ارائه می دهد، از طرفی ممانعت و جلوگیری کردن 
و خیلی از اقدام های پیشگیرانه لازم در این مناطق، بر اساس قانون در اختیار شهرداری نیست، 
به عنوان مثال درزمینه– جلوگیری از ورود فاضلاب ساختمان های حاشیه  شهر به خیابان، طبق 
ماده 688 قانون مجازات اســلامی، بر عهده وزارت بهداشــت اســت و هرگونه اقدام از طریق 
بهداشت بایستی پیگیری شود. در مسئله تأمین روشنایی کافی و استاندارد، طبق قانون، وظیفه این 
مهم  به عهده شرکت برق است .در ارائه خدمات انشعاب آب و برق  و گاز برای سکونت گاه های 
غیرمجاز ازنظر شهرداری، با توجه به اینکه هرکدام از شرکت های خدماتی تبعیت از  آیین نامه و 
بخشــنامه های بالادستی داخلی شان را اولی تر به درخواست های شهرداری در ممانعت از نصب 
انشعابات درخواســتی این ساختمان ها می دادند، عملًا ارائه خدمات مذکور به این سکونت گاه ها 
محرکی برای رشد بیشتر آن هاست، هرچند که در سال های اخیر هماهنگی هایی نیز با شهرداری 

انجام پذیرفته است. 
دسته دوم اقدامات حل مشکل حاشیه نشینان نیز مربوط به  حاشیه نشیان خارج از محدوده شهر 
مشهد است که علاوه بر مشکلات دسته اول )مناطق کم برخوردار داخل محدوده( موانع قانونی 
دیگری نیز برای شــهرداری ها در مقابله با حاشیه نشینی در این مناطق وجود دارد ،به عنوان مثال 
برخورد با بنگاه های غیرمجاز املاک و خریدوفروش های قولنامه ای ، ساخت وســازهای خارج از 
حریم شهری ، در این مناطق که خود یکی از دلایل اصلی توسعه حاشیه نشینی هستند و خارج 

از اختیارت و وظایف شهرداری است.
دســته سوم اقداماتی که ازحاشیه نشینی درســالهای آینده جلوگیری می کند، توجه به نیازها و 
کمبودهای معیشــتی، رونق کسب وکارها، تســریع درپیاده سازی طرح های هادی، مشکلات 
کمبود آب و دفع فاضلاب و.... درروستاها به خصوص، دویست روستای واقع در شهرستان مشهد 
است که بایستی از محل اعتبارات استانی نسبت به رفع آن ها اقدام شود و عملا شهرداری وارگان 

داخل شهرمشهد، تکلیف و الزام بالادستی درحل آنها ندارند. 
همچنین طرح های گردشــگری روســتایی و احداث کارگاه های صنعتی در روستاها ؛به عنوان 
راه حلی مناســب جهت رونق بخشی ، به وضعیت اقتصاد روستائیان قابل تعریف است و می تواند 
موجب کاهش مهاجرت روستائیان هم جوار به مشهد و  شاید مهاجرت معکوس  به این مناطق  
شود، که البته اجرای این تصمیمات در مدیریت کلان استان خراسان رضوی قابل انجام است. 
به نظر می رسد خلأ مدیریت واحد شهری اگر در رفع  مسائل  داخل کلان شهر مشهد، مشکلی 
باشد که انجام کارها را پرهزینه تر و زمان برتر نموده باشد، در رفع مشکل حاشیه نشینی نبودش، 
باعث بحران و توســعه حاشیه نشینی در شهر مشهد شده باشد، مسلماً پیشنهاد تشکیل ستادی  
فرا شــهری که اختیارات قانونی کامل از طرف ارگان ها و ســازمان های مختلف داشته باشد و 
بتواند با برنامه ریزی هماهنگ و منسجم  نسبت به شناسایی راهکارها و حل به موقع معضلات 
حاشیه نشینی البته  )با تأمین اعتبارات لازم و کافی دولتی و شهری که مسئله مهمی است( اقدامی 
اثربخش در جهت کنترل حاشیه نشینی و رفع مشکلات آن خواهد بود. پرواضح است اثربخشی 
اقدامات قابل انجام نیاز به زمان طولانی دارد و نقشه راه  آن، بایستی روی میز کار همه مدیران 

شهری و استانی به عنوان یکی از مهم ترین چالش های مشهداالرضا باشد .

خبر

افزایش تخت های میزبانی از بهبودیافتگان 
کرونا در خراسان رضوی از 4 هزار به 8 هزار

کل  اداره  گردشــگری  معــاون 
و  فرهنگی، گردشــگری  میراث 
صنایع دســتی خراســان رضوی 
گفت: »تعــداد تخت های اقامتی 
که برای میزبانی از بهبودیافتگان 
کرونا اعلام شــده بود از ۴هزار و 
673 تخت به 8هزار و ۲6 8 تخت 

افزایش یافت.«
به گزارش صبح امروز، یوســف 
بیدخوری با اعلام این خبر افزود: 
با توجه به اعلام دانشــگاه علوم 
پزشکی مشــهد مبنی بر احتمال 
اعلام نیاز برای اختصاص بخشی 
از فضای واحد های اقامتی رسمی 

به اقامت بهبودیافتگان کرونا به منظور گذراندن دوران نقاهت، تعدادی از مالکان واحد های اقامتی 
رسمی کلان شهر مشهد در این زمینه اعلام آمادگی کردند.« 

او ادامه داد: »تاکنون 31 واحد اقامتی شامل تعداد۲۲هتل با ظرفیت  63۴۴ تخت و تعداد ۲680 
اتاق و تعداد 9 هتل آپارتمان با ظرفیت  19۲5 تخت و تعداد 718 اتاق آمادگی را برای میزبانی از 

بهبودیافتگان کرونا اعلام کرده اند.«
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراســان رضوی 
گفت:»هیچ گونــه اجباری درزمینه  مشــارکت این مالکان نبوده و همــه این واحدها به صورت 

داوطلبانه اعلام آمادگی کرده اند.«
 بیدخوری اظهار کرد: »در صورت اعلام نیاز دانشگاه علوم پزشکی مشهد برای اقامت این افراد، 

زیرساخت ها مهیا شده و آماده سازی های لازم انجام شده است.«
او یادآور شد: »»این افراد نیاز به خدمات درمانی ندارند و فقط باید این دوره را در فضایی تحت 

کنترل با خدمات روزانه بگذرانند.«
 هم اکنون حدود ۲ هزار و 700 واحد تأسیسات گردشگری در خراسان رضوی دارای مجوز هستند 

که بیش از هزار واحد آن را اماکن اقامتی تشکیل می دهند.

هر
 ش

در

یادداشت

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی ، ســرمایه گذاری و مشارکت های شورای شهر مشهد 
گفت: ســرعت فعالیت های عمرانی در پروژه تقاطع غیرهمســطح ابوطالب در شرایط 
سخت، سرد و کرونایی بسیار مطلوب و بالا است.به گزارش صبح امروز احمد نوروزی در 
حاشیه بازدید از پروژه تقاطع غیرهمسطح ابوطالب اظهارکرد: پروژه تقاطع ابوطالب باعث 
می شــود تداخل ترافیکی بین محلات، از ترافیک تندرو صدمتری جدا شود که نقش 

زیادی را درکاهش تصادفات و افزایش سرعت عبور و مرور خودروها خواهد داشت.
نوروزی ادامه داد: تغییراتی که در تکنولوژی اجرا ایجاد شده، باعث شده که این پل هیچ 
محدودیت ترافیکی به غیر از چندســاعت عملیات تیرگذاری در مسیر رفت و آمد مردم 

ایجاد نکند و کسی شاهد ترافیک سنگین به دلیل فعالیت پروژه نبوده است.
وی خاطرنشان کرد: باتوجه به اینکه تیرهای تقاطع غیرهمسطح ابوطالب به صورت پیش ساخته آماده می شوند سرعت کار بالا 

است و عملا نیاز به بسته شدن مسیر نبود که ما در پروژه های مشابه ۴5 روز شاهد مسدود کردن مسیر بودیم.
نایب رئیس کمیســیون اقتصادی و سرمایه گذاری شورای شهر مشهد تصریح کرد: در این دوره مدیریت شهری در پل های اجرا 
شده با استفاده از تکنولوژی و شیوه های مختلف اجرا پروژه با حداقل مزاحمت برای شهروندان و مشکل ترافیکی به نتیجه برسد.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در نامه ای به محمدرضا کلائی شهردار مشهد از 
اقدامات شهرداری و شورای اسلامی این شهر در مدیریت کرونا قدردانی کرد.

ســعید نمکی در این نامه نوشت: بدین وســیله از همراهی و مساعدت های بی دریغ 
جنابعالی و همکاران محترم شورای شهر و مسوولان شهرداری مشهد، به ویژه اقدامات 

انجام یافته در مدیریت بیماری  کووید 19 قدردانی می نمایم.
در ادامه این نامه آمده است: امید است با توجه به اهمیت خاص کلانشهر مشهد مقدس 
و تاثیر مهم آن بر شاخص های سلامت، همکاری و پشتیبانی مستمر شما و همکاران 
ارجمندتان را تا مهار کامل بیماری داشته باشیم. توفیق روز افزون جنابعالی و کارکنان 

محترمتان را از خداوند بزرگ مسالت می نمایم. 
براساس آخرین آمار رسمی، تاکنون یک میلیون و سه هزار و ۴9۴ نفر در ایران بطور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 
358 تن از بیماران مبتلا به کووید 19 در ۲۴ ســاعت گذشــته، تعداد جان باختگان این بیماری در کشــور به ۴9 هزار و 3۴8 نفر 

رسیده است.
همچنین تاکنون 699 هزار و 315 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.

سرعت بالای پروژه تقاطع غیرهمسطح ابوطالب در شرایط سخت، سرد و کرونایی وزیر بهداشت از اقدامات مدیریت شهری مشهد در مقابله با کرونا قدردانی کرد

شهردار مشهد با انتشار پستی در اینستاگرام؛

توسعه  مشهدمتوازن و مطالعه محور است 
شــهردار مشهد با انتشار پستی در صفحه اینستاگرامش با 
اشاره به برخی انتقادات از حجم بالای پروژه های عمرانی 
در سطح شــهر، این فعالیت ها را مطالعه محور و متوازن 
خواند و با اشاره به احداث پارک مادر و کودک این پروژه را 
گام مهمی در تحقق زیر ساخت محلی برای حضور مادران 

و کودکان در تمام فصول سال دانست.
به گزارش صبح امروز به نقل از شــهرداری مشهد، محمد 
رضا کلائی در صفحه اینســتاگرامش می نویسد؛ در این 
دوسالی که خدمت شــهروندان هستم از بعضی افراد می 
شنوم که شــهرداری مشهد، تمرکزش را بر روی اقدامات 
و پروژه های عمرانی گذاشته است و این حجم فعالیت را 
به عنوان یک نقد و ایراد مطرح می کنند.انصافا در شرایط 
رکود بی ســابقه ای که کشور گرفتار آن است، اجرای این 
حجم وسیع و هم زمان پروژه های عمرانی توسط همکارانم 

در تمامی حوزه های مدیریت شهری جای خداقوت دارد.
اما واقعیت این اســت که مثلا هربار که در موضوع حمل 
ونقل عملیات اجرایی یک تقاطع غیر همسطح را شروع می 

کنیم می گویند چقدر تقاطع می ســازید، پس شهر انسان 
محور چه می شــود؟ انگار نه انگار که ما هم زمان عرض 
پیاده راه ها را زیاد می کنیم و به بهسازی آنها کمر همت 
بسته و یا این فضاها را برای افراد دارای معلولیت مناسب 
سازی می کنیم و مسیرهای دوچرخه را توسعه می دهیم 

و...
شهردارمشهد، در بخشی دیگر از پیام اینستاگرامیش آورده 
اســت؛ در این خصوص دو مــورد را باید صریح بگویم و 
نســبت به آنها اطمینان بدهم: اول اینکــه کارهایی که 
در حال حاضر در شــهر انجام می شــود مطالعه محور و 
متوازن هست.و دوم اینکه واقعا مشهد در حوزه زیرساخت، 
کمبودهای زیادی داره و پیش شرط های زیادی برای کار 
روی شــهر متوازن و انسان محور نداریم. باید قبول کنیم 
که حتی برای کار فرهنگی هم نیاز به زیرساخت داریم، اگر 
سالن خوب تئاترنداشته باشیم، تئاتر خوب هم نمی توانیم 

داشته باشیم و از این دست موارد زیاد است.
اینها را گفتم که بگویم یکی از کمبودهای شهر ما نداشتن 

یک مجموعه درست و حسابی برای استفاده همزمان مادر 
و کودک اســت. باید اعتراف کنیم که پارک بانوان داریم 
ولی تقریبا در هیچکدامشان هم زمان زیرساخت استفاده 

چهارفصل برای مادر و کودک وجود ندارد.
همین باعث شــد که طراحی برای احداث مجموعه مادرو 
کودک در یک زمین هشــت هکتاری در میدان قائم)عج( 
را شروع کنیم و انشــالله این پروژه بسیار عالی و مجهزتا 
اردیبهشت ماه سال آینده در اختیار شما همشهریان عزیز 

قرار می گیرد.
کلائی در ادامه به این نکته اشــاره می کند که  اگر همت 
خانم مهندس عرب احمدی شــهردار منطقــه 11)که با 
پیشنهاد این پروژه نشــان داد یک شهردار زن مادرانه تر 
به شــهر نگاه می کند( و همکارانشان در سازمان عمران 
نبود،  این زیرساخت را در شهر مشهد نداشتیم. به همه این 
افراد خدا قوت می گویم و از آنها ممنونم. انشاءالله مادران 
و کودکان شــهرمان از این فضا اســتفاده کرده و کیف و 

لذتش را ببرند.

نایب رئیس شورای شهر مشهد گفت: تصمیم اخیر 
مجلس در بــاب عوارض شــهری، تضعیف کننده 
مردم سالاری است و شــورای عالی استان ها باید 
با بهره گیری از ظرفیت هــای خود به این موضوع 

ورود کند.
به گزارش صبــح امروز، حمیدرضــا موحدی زاده 
با اشــاره به مصوبه اخیر مجلس شورای اسلامی 
در بــاب وضع عوارض و محــدود کردن اختیارات 
شــوراهای شــهر، اظهارکرد: انگیــزه طراحان و 
مصوب کننــدگان این موضــوع را نمی دانیم ولی 

دولت و مجلس محترم به جای تمرکززدایی و واگذاری اختیارات دولت به استان ها و شهرها، در قالب 
پارلمان شهری و شهرداری ، هرروز این اختیارات را محدودتر می کنند.

وی در ادامه گفت: براساس قانون، تاکنون وضع و لغو عوارض محلی به عهده شوراهای شهر بوده که 
از این طریق می توانند بدون واسطه این منابع مالی را در شهرها هزینه کنند و به مردم خدمات رسانی 
نمایند.موحدی زاده واگذاری این اختیار به وزارت کشــور را موجب کند شــدن روند خدمات رســانی 
به شــهروندان دانســت و افزود: وزارت کشــور توانایی این را ندارد که برای هر منطقه و با توجه به 

ویژگی های درآمدی مردم و شهرداری قانون وضع کند و برای شوراهای شهر تعیین تکلیف نماید.
نایب رئیس شــورای شهر مشهد خاطرنشان کرد: متمرکز شدن این اختیار در تهران و واریز عوارض 
دریافتی به حساب خزانه دولت، اختیار این منابع را از شوراها می گیرد و اخذ و دریافت  آنها نیز درگیر 
فرآیند تخصیص ها خواهد شد.موحدی زاده با بیان اینکه اجرایی شدن روش جدید، بی عدالتی در توزیع 
اعتبارات را به همراه دارد چراکه ممکن اســت شهروندان یک شهر عوارض خود را به موقع پرداخت 
کنند و منابع مالی حاصل از این محل در شــهرهای دیگر توزیع شــود، گفت: عوارض هر شهر باید 
صرف عمران و آبادانی همان شهر شود ولی با تصمیم اخیر دولت و مصوبه مجلس، اختیار این منابع 

در اختیار دولت قرار می گیرد و مدیریت های شهری اشرافی بر هزینه کرد عوارض شهر خود ندارند.
وی در ادامه اظهارکرد: طی 100 ســال اخیر دریافت عوارضی چون نوســازی، خودرو، صدور پروانه، 
کسب و پیشه و ... در اختیار شوراها و انجمن های شهر بوده و اگر این روند استمرار پیدا نکند، انگیزه 
شهروندان برای پرداخت عوارض کاهش می یابد چراکه ثمره و خروجی پرداخت های خود را به شکل 
سریع کنونی، شــاهد نخواهند بود.موحدی زاده، ورود شورای عالی استان ها به این موضوع و استفاده 
از اختیــارات خود برای گفتگو با وزارت کشــور را امری ضروری دانســت و گفت: چنین تصمیمی، 

تضعیف کننده مردم سالاری است؛ تقویت شوراها موجب تقویت جمهوریت نظام می شود. 

رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای شهر مشهد گفت: با توجه به تاکید مدیریت شهری، مبنی 
بر اتمام پروژه های عمرانی آغاز شده طی 3 سال اخیر تا پایان دوره شورای پنجم و همچنین تعریف پروژه های 
عمرانی جدید، شاهد افزایش ۴ هزار میلیارد تومانی بودجه عمرانی در لایحه اصلاح بودجه سال 99 شهرداری 

مشهد هستیم.
سیدمسعود ریاضی با اشاره به لایحه اصلاح بودجه شهرداری مشهد که در کمیسیون های تخصصی شورای شهر 
درحال بررسی است، اظهارکرد: بودجه عمرانی شهرداری امسال به دلایل مختلف و متعدد افزایش چشمگیری 

داشته است.
وی در تشــریح علل این افزایش گفت: یکی از مهترین علت ها، تاکید مدیریت شــهری مشــهد برای اتمام 
پروژه های عمرانی سطح شهر تا پایان دوره است؛ بویژه پروژ ه هایی که طی 3 سال اخیر عملیات اجرایی آن آغاز 

شده و به مردم وعده اتمام آن را داده ایم.
ریاضی با بیان اینکه یکی از معضلات و مشــکلات شهرها، پروژه های عمرانی است که عملات ساخت آنها، 
ســال ها به طول می انجامد، افزود: تمام ســعی ما بر این بوده که پروژه ها را در ســریع ترین زمان ممکن به 

بهره برداری برسانیم و شهروندان بتوانند از ثمرات آن بهره ببرند.
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر مشهد افزایش بودجه عمرانی سال 99 در لایحه 
اصلاح بودجه را حدود ۴هزار میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: تورم و همچنین افزوده شدن چند پروژه عمرانی 

جدید برای شهر از دیگر عواملی هستند که سبب شده امسال اصلاح بودجه کم سابقه ای را شاهد باشیم.
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 جواد نکونام بالاخره پاسخ فکری را داد
جواد نکونام پس از چند هفته سکوت، به حرف های محمود فکری در فیلم کوتاهی که از او منتشر 
شد، پاســخ داد.به گزارش »ورزش سه«، هنوز چند دقیقه از پایان دیدار فولادخوزستان و استقلال 
تهران در اهواز سپری نشده بود، که انتشار فیلمی چند ثانیه ای این بازی را هم مانند بازی برگشت 

سال گذشته به حاشیه برد، تا هنوز اخبار پیرامون این مسابقه ادامه دار باشد.
پس از انتشار این فیلم بیانیه های زیادی از سوی دو باشگاه منتشر شد و سعید آذری و احمد مددی 
که در راس کادر اداری دو باشــگاه فعالیت می کنند نیز حسابی از خجالت هم در برنامه فوتبال برتر 
درآمدند و اتهامات زیادی را متوجه هم کردند.یکی از نکاتی که استقلالی ها و احمد مددی سرپرست 
مدیرعاملی باشگاه استقلال پس از مسابقه بر آن تاکید داشتند، اخراج مداوم مربیان فولادخوزستان از 
کنار خط بود و کارت قرمز حسین کعبی را هم به دلیل ادامه رفتارهای غیرحرفه ای فولادی ها تفسیر 
کردند. جواد نکونام که تاکنون در مورد اتفاقات این بازی حرف نزده است، درگفتگویی با ایسنا داشته، 
صحبت هایش را با پاسخ در رابطه با این اتهام استقلالی ها آغاز کرده و گفته است:» من از یک هفته 
پیش از بازی با استقلال و پس از بازی سکوت کردم. نخواستم احترام ها بیش از این خدشه دار شود. 
آنها مدعی شدند که نیمکت تیم ما در بازی با استقلال شلوغ کاری کرد اما من سکوت کردم در حالی 
که این ادعا اصلا واقعیت نداشت. اگر این ادعاهایی که مطرح کردند درست بود قطعاً مربیانم مثل 
صحنه اخراج کعبی توســط داور بازی اخراج می شدند. حتی بعد از بازی به سمت آقایان مظلومی و 
مرفاوی رفتم و به آنها خسته نباشید گفتم. نکونام که در لیگ یک نیز با محمود فکری در قالب تیم 
فوتبال نفت مسجد سلیمان رقابت کرده و در پایان آن سال دو تیم به لیگ برتر صعود کردند، در ادامه 
با اشاره غیر مستقیم به بازی های فصل گذشته نساجی با محمود فکری و بازی پرحاشیه فولاد برابر 
شاگردان این مربی در قائمشهر، اضافه کرد:» تمام این ادعاهایی که درباره نیمکت ما مطرح کردند 
خودشان سال قبل انجام دادند اما من بعد از بازی به کسی فحاشی و توهین نکردم ما بر قدرت فنی 
خودمان استواریم و در این حیطه هر کاری می کنیم تا تیم مان موفق شود اما هیچ وقت از چارچوب 
اخلاق و حرفه ای گری خارج نمی شویم. در فوتبال ایران سر و صدا وجود دارد و تمام تیم های لیگ 
هم زیاد و کم ســر و صدا می کنند ولی کسی بی احترامی نمی کند چون داور چهارم و ناظر حضور 
دارند اما همانطور که گفتم در فوتبال ایران شلوغ کاری وجود دارد.«اما مهم ترین بخش از مصاحبه 
نکونام، حرف های کوتاهی بوده که او در مورد ویدئوی منتشــر شده چند ثانیه ای از محمود فکری، 
به زبان می  آورد. جایی که او در واکنش به بی احترامی محمود فکری در صحبت با امین قاسمی نژاد 
بازیکن ســابقش در نساجی مازندران، اینطور حرف زده است:» واقعیت این است که همیشه حفظ 
احتــرام برایم در اولویت بوده اما اگر منظور از آن حرف ها من بوده ام همه آن حرف ها تمام و کمال 
تقدیم خودش چون برای من در زندگی هیچ چیز مهمتر از خانواده ام نیست. اگر هم که منظور از آن 
حرف ها من نبوده ام که دیگر این موضوع به من ارتباطی ندارد و خودشان می دانند.«در برنامه فوتبال 
برتر بارها احمد مددی از مســعود اکبری عکاس تیم فوتبال فولادخوزستان نام برد و از مدیرعامل 
باشگاه خوزستانی خواست تا شرح وظایف این چهره را نام ببرد و بارها به او اتهام جاسوسی زد. نکونام 
که دوست ندارد، زیاد در مورد این موضوع حرف بزند، به این موضوع و اینکه گفته می شود، عکاس 
باشــگاه برای گرفتن فیلم های پنهانی و حاشیه ساز از کادر فنی فولادخوزستان دستور گرفته است، 
گفت:» بله گفتند که ما کسی را گذاشته ایم تا از نیمکت استقلال ویدئو بگیرد و ... اما این حرف ها 
آن قدر بی ارزش است و فرسنگ ها با واقعیت فاصله دارد که پاسخی به این ادعاها نمی دهم.«این 
در واقع اولین واکنش جواد نکونام پس از حواشــی بازی با اســتقلال در فولاد آره نا است؛ پیش تر 
محمود فکری به دلیل ویدئوی چندثانیه ای حاشیه ساز، یک جلسه از همراهی تیمش محروم شد و 
این محرومیت را در مقابل پیکان پشت سر گذاشت. او همچنین در کنفرانس خبری پس از پیروزی 
برابر ماشــین سازی در هفته سوم، بابت الفاظی که اســتفاده کرده بود، عذرخواهی کرد، ولی تاکید 
داشت که این رفتار غیرمحترمانه، در واقع کنشی به رفتار اعضای باشگاه فولادخوزستان بوده است. 
موضعــی که حالا اینطور با واکنش نکونام همبازی او در تیم ملی فوتبال ایران در جریان جام ملت 

های ۲007 آسیا، روبرو شده است.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .  برابـر رای شـماره  13996030601۲00151۲ هیـات اول موضوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای علـی محمـد فیـض تونـدری فرزنـد  محمد به 
شـماره شناسـنامه 586 صادره از  کاشـمر در ششـدانگ یک باب  سـاختمان به مسـاحت  1۴6/3۴ متر مربع 
از پـلاک  13877 فرعـی از  ۲506 فرعـی از 30۲7 - اصلـی واقـع در بخـش  یـک حومـه کاشـمربه آدرس 
خیابان شـهاب ترشـیز۲8  خریداری از مالک رسـمی خانم مهین دخت حسـینی فهیمی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15   

تاریخ انتشـارنوبت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره  13996030601۲00۲756 هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی موقوفه حاجی مـلا محمدهادی سـلطان العلمـاء) اداره 
اوقاف کاشـمر(  به شـماره شناسـه ملی 1۴00171۴867 در ششـدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مسـاحت  
6061۴3/76  متـر مربـع از پـلاک 66 - اصلـی واقـع در بخش دوکاشـمربه آدرس کیلومتر5 جاده کاشـمر به 
خلیـل آبـاد خریـداری از مالک رسـمی ، مالکیت مشـاعی متقاضـی محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15  تاریخ 

انتشـار نوبت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره 13996030601۲00۲۴۴7  هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم الهـام احمدیـان دهمیانـی فرزنـد محمدعلی به 
شـماره شناسـنامه 0890381518 صادره از کاشـمر  در ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت  119/30 
متـر مربـع از پـلاک ۲500  فرعـی از 30۲7 - اصلـی واقـع در بخـش یـک حومـه کاشـمربه آدرس شـهاب 
ترشـیز18 پـلاک7۴  خریـداری از مالـک رسـمی آقـای کاظـم مـروج الشـریعه محـرز گردیده اسـت. لـذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15   

تاریـخ انتشـارنوبت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/۴اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره 13996030601۲00۲653  هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقای ایرج اعتمادی فرزندحسـین به شـماره شناسـنامه 
۲93 صـادره از کاشـمر در ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان به مسـاحت 38/76  متـر مربع از پـلاک 1۲57 - 
اصلـی واقـع در بخـش یـک شـهر کاشـمر خریـداری از مالـک رسـمی ،مالکیت مشـاعی متقاضی بـه آدرس 
خیابـان امـام موسـی صـدر محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت 

صـادر خواهـد شـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15 تاریخ انتشـار نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره 13996030601۲00۲6۴1  هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای سـعید دبیقـی فرزنـد غلامحسـین بـه شـماره 
شناسـنامه1۲۴00 صـادره ازکاشـمر در ششـدانگ یـک بـاب  سـاختمان بـه مسـاحت  1۲۲/91  متـر مربـع 
از پـلاک  1   فرعـی از  1339 - اصلـی واقـع در بخـش یـک شهرکاشـمر بـه آدرس خیابـان 15 خـرداد 5  
خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای سـیدعلی محمد حسـینی یزدی احدی از ورثه سـید هاشـم حسـینی یزدی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. تاریخ 

انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره 13996030601۲00۲6۴0  هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای سـعید دبیقـی فرزنـد غلامحسـین بـه شـماره 
شناسـنامه 1۲۴00 صـادره ازکاشـمردر ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت  1۲9/70 متـر مربـع از 
پـلاک 1  فرعـی از  1339 - اصلـی واقـع در بخش یک شهرکاشـمر به آدرس خیابـان 15 خرداد 5  خریداری 
از مالـک رسـمی آقـای سـید علـی محمـد حسـینی یـزدی احدی از ورثه سـید هاشـم حسـینی یـزدی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1399/9/15  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/۷اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره  13996030601۲00۲611 هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعارض متقاضـی آقای حسـین بیگی فرزند عباس  به شـماره شناسـنامه 
37 صـادره از  کاشـمر در ششـدانگ یـک بـاب  سـاختمان بـه مسـاحت  15۲  متـر مربـع از پـلاک  ۲۴83  
فرعـی از  30۲7 - اصلـی واقـع در بخـش  یـک حومـه کاشـمر بـه آدرس حاشـیه بلـوار بسـیج ، نرسـیده به 
بسـیج 1۴  خریـداری از مالـک رسـمی ، مالکیـت مشـاعی متقاضی محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15  تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابـر رای شـماره 13996030601۲00۲638 و 13996030601۲00۲639  هیـات اول موضـوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
کاشـمر بـه ترتیـب تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای محمـد باقـری فرزنـد مجتبی  به شـماره 
شناسـنامه۲611 صـادره از  کاشـمر در سـه دانـگ مشـاع از ششـدانگ یـک باب  سـاختمان و حسـین باقری 
فرزنـد مجتبـی به شـماره شناسـنامه 0890011168 صادره از کاشـمر در سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ یک 
بـاب سـاختمان بـه مسـاحت  535/50  متـر مربع از پـلاک  30۲7 - اصلی واقع در بخش یک حومه کاشـمر 
بـه آدرس خیابـان شـهرک صنعتـی – بلوار مبتکـران – قطعه چهارم   خریـداری از مالک رسـمی آقای احمد 
شـجاعی و حسـین نسـاجیان محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبـت به فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت 

صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15  تاریخ انتشـار نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

5۱۱/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی .برابـر رای شـماره  13996030601۲00۲6۴5 هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقـای رمضانعلی محمدیـان ایوری فرزند علـی اکبر به 
شـماره شناسـنامه 8 صـادره از کاشـمر در ششـدانگ یـک باب سـاختمان  به مسـاحت  ۲۲۲/15 متـر مربع از 
پـلاک  ۴68 فرعـی از 159  - اصلـی واقـع در بخش دو کاشـمر بـه آدرس اراضی بحرآباد خریـداری از مالک 
رسـمی  اکـرم الـه یـاری  محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهـد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1399/9/15  تاریخ انتشـار نوبـت دوم :1399/9/30
محمد محمدزاده ـ رئیس اداره ثبت و املاک کاشمر

کریم باقری: 

قهرمانی پرسپولیس در آسیا برای فوتبال ایران افتخار است
مربی تیم فوتبال پرسپولیس ضمن برشمردن 
عوامــل موفقیت این تیم بــرای پیروزی در 
فینــال لیگ قهرمانان آســیا، گفت: قهرمانی 
آســیا قطعا نتایج بسیار مثبتی برای ما خواهد 
داشت.به گزارش مهر، کریم باقری در گفتگو 
با »رویترز« با اشاره به شرایط تیم پرسپولیس 
در آســتانه فینال لیگ قهرمانان آســیا گفت: 
قهرمانی در لیگ قهرمانان آســیا قطعاً نتایج 
مثبتی بــرای ما خواهد داشــت؛ چه از منظر 
مالی و چــه از منظر بزرگ تــر. این می تواند 

استعدادهای جوان را به فوتبال و تلاش برای 
حرفه ای شدن ترغیب کند. این قهرمانی آنها 
را تشویق می کند تا برای رسیدن به موفقیت 
به تلاش خــود ادامه بدهنــد.وی ادامه داد: 
بنابراین فوتبال در سراسر ایران چه در سطح 
باشگاهی و چه در سطح ملی شکوفا می شود 
و به مــا این امکان را می دهــد که بازیکنان 
آموزش دیده ای داشته باشــیم که آینده تیم 
ملی را می سازند.مربی تیم فوتبال پرسپولیس 
تاکید کرد که ادامه موفقیت این تیم در لیگ 

برتر ایــران در چند هفته آینده برای قهرمانی 
در لیگ قهرمانان آســیا حیاتی است. باقری 
گفت: باید روحیه خود را بسیار بالا نگه داریم، 
کاملًا تمرکز داشــته باشــیم و انگیزه برد و 

قهرمانی داشته باشیم.
وی افزود: در داخل کشــور با تیم های سختی 
بازی می کنیم و تلاشــمان این است تا نتایج 
خوبی بگیریم که این امر می تواند روحیه تیم 

را قبل از پرواز به قطر افزایش بدهد.
رویتــرز در ادامه به تغییــرات رخ داده در تیم 

پرســپولیس در فصل گذشته اشاره و بخشی 
از اظهــارات کریم باقری در ایــن ارتباط را 
منعکس کرد. باقری اظهار کرد: فصل گذشته 
بعد از ایجاد تغیر در تیم از جمله اضافه شــدن 
سرمربی و بازیکنان جدید، کار سختی هم در 
لیگ ایران و هم در سطح بین المللی داشتیم. 
به همین دلیل رســیدن به فینــال بعد از این 

چالش ها برای ما معنای زیادی دارد.
مربی پرســپولیس در پایان گفت: کسب جام 
در هر تورنمنت بســیار شــیرین اســت. اگر 

ما بــا جام قهرمانی در چمــدان خود به خانه 
بازگردیــم باعث افتخار خواهــد بود نه فقط 
بــرای پرســپولیس بلکه بــرای کل خانواده 
فوتبــال ایران.به گزارش خبرنــگار مهر، تیم 
فوتبال پرسپولیس در مسابقات لیگ قهرمانان 
۲0۲0 آســیا از منطقه غرب این قاره به فینال 
راه یافته اســت و در حال حاضــر در انتظار 
تعیین فینالیست شرق است. دیدار نهایی لیگ 
قهرمانان روز ۲9 آذر به میزبانی شــهر دوحه 

قطر برگزار می شود.

خبرنگار رســانه های پرتغالی خبر داد کارلوس 
کی روش سرمربی سابق تیم ملی فوتبال کلمبیا 
گزینه جدی تیم الریان قطر اســت؛ تیمی که 
شجاع خلیل زاده مدافع ایرانی را در اختیار دارد.
به گزارش خبرنگار مهر، کارلوس کی روش سه 
روز پیش بعد از توافق با مســئولان فدراسیون 
فوتبال کلمبیا، از هدایت تیم ملی این کشــور 

کنار رفت.
کی روش که به مدت هشت سال هدایت تیم 
ملی فوتبال ایران را بر عهده داشــت و دو بار 
متوالــی با این تیم راهی جام جهانی شــد، در 
کلمبیا کمتر از دو ســال دوام آورد و بعد از دو 

باخت متوالی به اروگوئــه و اکوادور در مرحله 
انتخابــی جام جهانی قطــر، از تیم کلمبیا کنار 

رفت.
با جدایی کی روش از کلمبیا، نام های مختلفی 
بــرای جانشــینی وی در این کشــور مطرح 
می شــود. از سوی دیگر، خبرهایی درباره آینده 
این مربی پرتغالی منتشــر می شــود و نام او را 
بــه تیم های ملی مختلف برای ســرمربیگری 

منتسب می کنند.
در تازه ترین و جدی تریــن خبر در این مورد، 
یک روزنامه نگار شــاغل در رسانه های پرتغال 
خبر داد که باشــگاه الریان قطــر خواهان به 

خدمت گرفتن کارلوس کی روش است.
»آگیره« ســرمربی الریان از مدتها پیش اعلام 
کرده بود قصد نــدارد در این تیم کار کند ولی 
مســئولان باشگاه او را متقاعد کردند که تا ماه 
دســامبر در الریان بماند تا آنها هم ســرمربی 

جدید خود را انتخاب کنند.
»برونو آنــدراده« خبرنگار شــاغل در روزنامه 
»ابولا« و سایت »گل« پرتغال ابتدا اعلام کرد 
الریان با پیشنهاد سالی 5 میلیون دلار به دنبال 
جذب »آبل فریرا« بوده اســت اما فریرا از این 

پیشنهاد استقبال نکرده است.
این روزنامه نگار در ادامه در توییتر خود نوشت: 

»بعد از فریرا مســئولان الریان روز گزینه های 
دیگر کار می کننــد: کارلوس کی روش، ویتور 
پــری را و وینچنزو مونتــلا. اولین گزینه )کی 
روش( ممکن اســت به زودی جدی شود چون 

به تازگی کلمبیا را ترک کرده است.«
به گزارش خبرنگار مهــر، کارلوس کی روش 
سابقه سرمربیگری در تیم های باشگاهی چون 
اسپانیا و  انگلیس، رئال مادرید  منچستریونایتد 
ناگویا ژاپن را در کارنامه دارد اما بیشــتر تمایل 

به کار در تیم های ملی داشته است.
هرچنــد بعید به نظر می رســد کــی روش به 
پیشــنهاد الریان پاســخ مثبت بدهد اما حضور 

او در فوتبــال حاشــیه خلیج فــارس می تواند 
به جذابیت بیشــتر لیگ ســتارگان قطر برای 
هواداران فوتبــال ایران و بخصوص تقابلش با 

لژیونرهای ایرانی شاغل در قطر کمک کند.
نکته جالب توجه این اســت که شــجاع خلیل 
زاده مدافع سابق پرسپولیس هم در تیم الریان 
حضــور دارد؛ بازیکنی که برای نخســتین بار 
توســط کی روش به اردوهای تیم ملی ایران 
دعوت شــد اما در ادامه مورد غضب این مربی 
قــرار گرفت و حتی باوجود درخشــش در تیم 
پرســپولیس، راهی به اردوهــای تیم ملی پیدا 

نکرد.

کی روش گزینه سرمربیگری تیم الریان قطر با حضور شجاع خلیل زاده!
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صحبت های جدید فروغی
 مدیر شبکه ۳ درباره فردوسی پور

فروغــی: در مــورد عادل فردوســی پور کار داشــت از مدار 
خارج می شــد.با این روش صدا و ســیما داشــت از هم می 
پاشید!فردوســی پور داره مظلوم نمایی میکنه.به فردوسی پور 
پیشنهاد گزارش فوتبال دادیم، قبول نکرد.یک میلیارد تومان 

مطالبات و ترفیع شغلی ایشان را در این مدت دادیم.

قطع درختان حیاط بیمارستان مسیح دانشوری برای 
عملیات عمرانی

در پی انتشــار فیلمی در فضای مجازی مبنی بر قطع درختان 
در حیاط بیمارســتان مسیح دانشــوری، مدیر روابط عمومی 
شــهرداری منطقه یــک تهران ضمن تایید ایــن موضوع از 
بررسی پرونده این تخلف و جریمه بیمارستان خبر داد.بررسی 
ها نشــان داد که حدود ۲0درخت عمدتا از نوع »عرعر« قطع 
شده اند. مسئولان بیمارستان اعلام کردند با توجه به شرایط 
کرونا و نیاز بیمارســتان به توسعه؛ این درختان را قطع کرده 

اند.

ظریف: دولت بایدن باید حسن نیت خودش را ثابت کند
وزیر خارجه کشــورمان در توییتر: ایــران در پانزده گزارش 
آژانس بین المللی انرژی اتمی حسن نیت خودش را ثابت کرد. 
دولــت بایدن هم باید با پایبنــدی کامل به قطعنامه ۲۲31 و 
متوقــف کردن جنگ اقتصادی ترامپ علیه ایرانی ها حســن 
نیتش را ثابت کند. آن موقع، ایران اقدامات اصلاحی اش ذیل 

برجام را به عقب بازمی گرداند.

عارف: انتظار می رفت شورای نگهبان از دستگاه 
دیپلماسی پشتیبانی کند

رییس فراکســیون امید در مجلس دهم، طرح مجلس مبنی 
بر خــروج از پروتکل الحاقی را در عمل منجر به بازگشــت 
تحریم های ســازمان ملل و بهانه دیگری برای اتحاد عبری 
ـ عربی برای فشــار بر ایران دانســت. محمدرضا عارف در 
واکنش به تصویــب قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
از ســوی مجلس و تایید آن از ســوی شــورای نگهبان در 
صفحه توئیتر خود نوشــت: »  طرح مجلــس مبنی بر خروج 
از پروتکل الحاقی، شــاید در ظاهر بــه نیت ایجاد ابزاری در 
دســت دیپلماســی خارجی ایران برای فشار بر جامعه جهانی 
باشد ولی در عمل به بازگشت تحریم های سازمان ملل منجر 
خواهد شــد و بهانه دیگری برای اتحــاد عبری-عربی برای 
فشــار بر ایران خواهد بود. در شــرایط سخت و پیچیده امروز 
ایران، مــردم انتظار دارند مجلس بــر روی حل چالش های 
اقتصادی تمرکز کند و منتظر مصوبات سنجیده مجلس برای 

حل درد و رنج ناشی از مشکلات معیشت و کسب وکارهایشان 
هستند که زندگی و سلامت ایشان را در این بحران کرونا به 
خطر انداخته است. از شــورای نگهبان انتظار می رفت ضمن 
پشــتیبانی از دستگاه دیپلماسی رسمی کشور، اجازه دهند این 
موضوع تخصصی و پیچیده، توسط خبرگان سیاست خارجی 
در چهارچوب شــورایعالی امنیت ملــی پیش رود تا روند نفوذ 
رژیم صهیونیستی در منطقه و اتحادهای نوظهور با کشورهای 

عربی بیش از این رواج نیابد.

ادعاهای بی اساس دبیرکل اتحادیه عرب علیه ایران
دبیرکل اتحادیه عرب با تکرار برخی مواضع بی اساس، مدعی 
»بی پروایی« سیاســی ایران و ترکیه در منطقه شــد.»احمد 
ابوالغیــط« دبیرکل اتحادیــه عرب با تکــرار برخی مواضع 
بی اســاس، مدعی »بی پروایی« سیاســی ایــران و ترکیه در 
منطقه شــد.وی در ادامه ادعاهای خود افزود که ایران، ترکیه 
و اســرائیل اهدافی دارند که طی دهــه اخیر به دنبال تحقق 
آن در منطقه عربی بودند.ابوالغیط با تکرار برخی یاوه گویی ها 
در خصوص سیاســت های منطقه ای ایران گفت، خواستار آن 
هســتیم که ایران از سیاســت قلدری منطقه ای خود دست 
برداشــته، به دخالت در امور کشــورهای عربی و حمایت از 
شــبه نظامیان پایان دهد.وی در ادمه ادعاهای خود افزود که 
دولت آینده آمریکا خطرناک بودن سیاســت های تهران را به 

خوبی درک می کند.

نمایندگان مجلس یک خودروی دیگر هم دریافت 
می کنند؟

حجت الاســلام علیرضا ســلیمی، عضو هیات رئیسه مجلس 
درباره طرح مجلس پیرامون ارائه خودروی امانی به نمایندگان 
توضیحاتی ارائه کرد.حجت الاســلام علیرضا ســلیمی، عضو 
هیات رئیســه مجلس شورای اســلامی، اظهار کرد: طرحی 
در مجلس در حال بررســی اســت که در صــورت تصویب، 
خودروی امانی در انتهــای دوره نمایندگی به مجلس عودت 
داده می شــود.وی افــزود: در این طرح یک مســاله عجیبی 
وجود دارد که باید اصلاح شــود به عنوان مثال قید شده که 
اگر نماینــده ای حوزه انتخابیه دور افتــاده ای دارد دو خودرو 
دریافت کند.حجت الاســلام سلیمی تصریح کرد: دلیلی ندارد 
به یــک نماینده دو ماشــین از محل بیت المال ارائه شــود. 
ماشــین های خریداری شده توســط مجلس به صورت امانی 
در اختیار وکلای ملت قرار می گیرد.همچنین احمد امیرآبادی 
فراهانی، عضو هیئت رئیســه مجلس گفت: این طرح مدت ها 
پیش توسط آقای ایزدخواه ارائه شده بود که اکنون در دستور 
کار و بررســی قرار ندارد.»بر اساس این طرح، به هر نماینده 
متقاضی، یک خودروی صفر ایرانی صرفا جهت اســتفاده در 

طول دوره نمایندگی تعلــق گرفته و خودرو در پایان دوره به 
مجلس عودت می شود. در صورت استفاده از خودروی امانی، 
پرداخــت مبلغ مربوط بــه حمل و نقل و ایــاب و ذهاب به 
نمایندگان ممنوع اســت.در صورت تصویب نهایی طرح ذکر 
شــده، خودروی امانی در انتهــای دوره نمایندگی به مجلس 
عودت داده می شــود و هیات رئیسه می تواند آن را به فروش 

برساند.«

قرارداد واگذاری »شرکت تراورس« ابطال شد
سخنگوی دستگاه قضا از قطعی شــدن حکم شعبه ۲1 دادگاه 
حقوقی تهران برای ابطال قرارداد واگذاری »شرکت تراورس« 
در استان البرز به شــرکت امیرمنصور آریا در روزهای اخیر خبر 
داد. غلامحسین اسماعیلی، ســخنگوی دستگاه قضا در جلسه 
پیگیری اجرای مصوبات ســفرهای استانی ریاست قوه قضاییه 
به البرز و یزد با اشــاره به دســتور رییس قوه قضاییه مبنی بر 
پیگیری وضعیت واگذاری شــرکت تراورس در حاشــیه ســفر 
به اســتان البرز، از قطعی شدن حکم شــعبه ۲1 دادگاه حقوقی 
تهــران برای ابطال قــرارداد واگذاری »شــرکت تراورس« در 
اســتان البرز به شرکت امیرمنصور آریا در روزهای اخیر خبر داد 
 و گفت که این شرکت با پیگیری های قوه قضاییه به بیت المال

 بازگردانده شده است.

واکنش متفاوت ابطحی به مصوبه ضد برجامی مجلس
محمد علی ابطحی، فعال سیاســی اصلاح طلب در توئیتی با 
اشاره به مصوبه جنجالی مجلس نوشت: دولت باید از مصوبه 
هســته ای دیروز مجلس استقبال و اســتفاده کند. وقتی دو 
جریان متفاوت در کشــور هستند، همیشــه نباید با هم دعوا 
کنند. گاهی دیدگاه افراطــی می تواند کمک جریان اعتدالی 

برای چانه زنی باشد.

فولادگر: اصولگراها برنامه ای برای مذاکره با بایدن ندارند
فولادگر نماینده ادوار مجلس تأکید کرد: اصولگرا ها اگر واقعا 
اصولگرا باشند سیاســت کلی شان را از رهبری می گیرند. در 
وضعیت کنونی بحث مذاکره بســتگی به رفتار عملی آمریکا 
دارد. اگــر آمریــکا به برجام برگــردد، حقوق مــا را بپذیرد، 
تحریم ها را بردارد و خسارت های ما را نیز جبران کند، در آن 
صورت به نظر می رســد شرایط مذاکره در قالب برجام فراهم 
می شــود. وی با بیان اینکه اصولگرا ها برنامه ای برای مذاکره 
با بایدن ندارند، تأکید کرد: اگر کسی بگوید اصولگرا ها با این 

نگاه می خواهند وارد انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 شوند، 
خیر این طور نیست. مقام تصمیم گیر در مساله مذاکره رهبر 
معظم انقلاب هســتند که حتما با شــورای عالی امنیت ملی 

ایشان مشورت می کنند.

مصلحی: دنبال آنتی تزِ انقلاب از دلِ حوزه هستند
حجت الاسلام مصلحی وزیر سابق اطلاعات گفت: امروز دشمن 
با نفوذ در حوزه های علمیه در پی آن اســت که آنتی تز انقلاب 
را از درون حوزه اســتخراج کند و باید دانست برای این موضوع 
ســرمایه گذاری های بسیار ســنگینی صورت گرفته است.حیدر 
مصلحی رییس سازمان نشر آثار و ارزش های مشارکت روحانیت 
در دفاع مقدس پیش از ظهر امروز درباره ترور ناجوانمردانه شهید 
فخری زاده دانشمند هسته ای کشورمان، گفت: ما باید این نکته 
را بدانیم که دشمن این اقدام را در پی شکست های متعددی که 
از انقلاب اســلامی خورده بود، انجام داد و نباید این موضوع را 
دست برتر بودن آنها دانست.وی ادامه داد: امروز انقلاب اسلامی 
در مسیر پیشــرفت و تعالی قرار دارد و موقعیت ها و زمینه ها را 
یکی پس از دیگری از اســتکبار می گیرد؛ از این روی، استکبار 

نیز آرام ننشسته و عکس العمل نشان می دهد.

بند ۵ برجام، هسته ای را در نطنز متمرکز کرد و بعد 
دشمن آنجا را منفجر کرد

رئیس ســابق تیم مذاکره کننده هسته ای کشــورمان درباره 
تزویــر آمریکایی ها در برجام گفــت: در بند 5 برجام آمده که 
اگر می خواهیــد همین فعالیت علمی و تحقیق و توســعه را 
راجع به فلان موضع علمی داشــته باشــید، صرفاً  باید آن را 
در نطنــز انجام دهید. درواقع آن ها می گویند این کار را بکنید 
تــا اگر خواســتیم، بتوانیم در آن اخلال ایجــاد کنیم! اگر در 
جا های مختلف تحقیق و توســعه علمی داشته باشید، کار من 
سخت می شود و نمی توانم قوای تروریستی خود را به همه جا 
بفرستم. ایران این فعالیت ها را صرفاً در تأسیسات نطنز انجام 
دهد تا وقتی که این فعالیت ها در یک جا متمرکز شد، عناصر 
خرابــکار خودش را می فرســتد و در آن جا خرابکاری صورت 
می دهنــد. دیدید که چند وقت پیش این اقدام را انجام دادند.

جلیلی ادامه داد: غربی ها می گویند تحقیق و توسعه شما نباید 
به فوردو برود، چرا؟ چون در زیر زمین اســت و نمی توان آن 
را بمباران کرد. این اســتدلال دشمن در سال ۲0۲0 است. در 
توافق با ما، این را می خواهند. شــما باید ظرفیت های خود را 
در یــک نقطه متمرکز کنید و بعد همان جا را مورد هدف قرار 

می دهند. می گویند نباید به فوردو بروید چون زیر کوه اســت. 
این رفتاری است که دشمن انجام می دهد.

حاج قاسم با شلنگ در جلسه فرماندهی روی فرماندهان 
آب گرفت

ســردار غلامپور اســتاد دانشگاه امام حســین )ع( با تأکید بر 
شــخصیت چند وجهی شــهید ســلیمانی گفت: برخی فکر 
می کنند حاج قاســم یک انســان عبوس و خشــن بود، اما 
این یک قضاوت اشتباه اســت، حاج قاسم واقعا قلب بزرگی 
داشت و بسیار شــوخ طبع و مهربان بود. یکی از اصلی ترین 
فرماندهانی که بیشترین شوخی و بیشترین رابطه عاطفی را با 
بقیه فرماندهان و قرارگاه ها داشت حاج قاسم سلیمانی بود. در 
یکی از جلسات و سمینارهای فرماندهان سپاه در تهران، همه 
فرماندهان با لباس رسمی در آن شرکت کرده بودند. یک بار 
وسط جلسه یا در تنفس بین جلسه، یک شلنگ آب در جلسه 
دیدیم و اصلا کســی باورش نمی شــد حاج قاسم سلیمانی 
فرمانده لشکر ثارالله اینقدر شوخ طبع باشد که با شلنگ بیاید 

داخل جلسه و فرماندهان را با آب خیس کند.

واکنش روحانی به طرح مجلس: اصلا غصه نخورید که 
این دولت مشکلات را حل می کند؛ نه، شما حل می کنید

رییس جمهوری خطاب به همه مردم و مســئولان کشور در 
هر ســه قوه و نیروهای مسلح گفت: همه دست به دست هم 
بدهیم و در پی ایجاد امید و ثبات باشــیم. برای حل مساله ای 
عجله نکنیم و هول نشــویم.وی افزود: اگر دولت موفقیت به 
دست آورد آن را کاملا تقدیم شما می کند و اصلا غصه این را 
نخورید. این دولت مسائل و مشکلات را حل و تمام می کند و 
یا شــما حل کنید. ما دست آنانی که به ملت ما و مردم کمک 
کنند، می بوســیم.روحانی تصریح کــرد: بگذارید با حوصله، 
تامل، خردورزی و دقت آنانی که تجربه بیســت و چندســاله 
در این امر دارند و می دانند چکار کنند و در دیپلماســی موفق 
بودند و آمریکا را بارها و بارها در این سه سال در سازمان ملل 
شکست دادند، کارشــان را انجام دهند.رییس دولت دوازدهم 
اضافه کرد: همه هدف واحد داریــم و برادریم البته می دانیم 
هر قوه ای هر کاری را با نیت خیر انجام می دهد و می خواهد 
زودتر کار انجام شــود؛ اما با هم مشــورت کنیم و هماهنگ 
باشــیم. هم فکری کنیم و کارهــا را دقیق تر و پخته تر پیش 

ببریم و پیش خواهیم برد.
منبع: تابناک

ماجرای روزی که حاج قاسم با شلنگ آب به جلسه فرماندهان رفت / مصلحی: دنبال آنتی تزِ انقلاب از دلِ حوزه هستند / 
نمایندگان مجلس یک خودروی دیگر هم دریافت می کنند؟ 


